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ACTA DE SESSIÓ DEL PLE DE L'AJUNTAMENT

Identificació de la sessió:

Núm. : 11/2022
Caràcter: ordinària
Data: 20 de desembre de  2022
Horari: de 20:02 a 23:09 hores  
Lloc: saló de sessions de la Casa de la Vila

Hi assisteixen:

ALCALDE-PRESIDENT: Pere Regull i Riba (JxV)

REGIDORS I REGIDORES (per ordre alfabètic):

- Montserrat Arroyo i Ferrando (PSC)
- Salvador Campamà i Romeu (ERC)
- Anna Doblas i Ruiz (JxV)
- Montse Espinosa i Sospedra (ERC)
- Eladio García i Lodeiro (C’s)
- Jesús Alberto Magallón i Mora (CUP)
- Miquel Medialdea i Guijo (PSC)
- Joan Manel Montfort i Guasch (JxV)
- Meritxell Montserrat i Mestres (JxV)
- Ricard Rafecas i Ruiz (JxV)
- Dolors Rius i Marrugat (JxV)
- Montserrat Romagosa i Massana (VeC)
- Francisco Romero i Gamarra (PSC)
- Aureli Ruiz i Milà (JxV)
- Pere Sàbat i Lluverol (ERC)
- Lourdes Sánchez i López (PSC)
- Maria Sardà i Raventós (ERC)
- Gemma Urgell i Rocías (ERC)
- Noel Viñas i Serrano (CUP)
- Ramon I. Zaballa i Serra (PSC)

Excusa la seva absència:

- Cap

És present el secretari de l'Ajuntament, Eduard Marcó i Alberti, i també l’interventor 
general José María García Pascual.
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Desenvolupament de la sessió

1. ACTA PLE. Aprovació si s’escau, de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 15 
de novembre de 2022.
S’aprova per assentiment l’acta de la sessió plenària del dia 15 de novembre de 2022.

ALCALDIA

2. 16/2022/1014 CALENDARI PLENS; Aprovació, si escau, del calendari de Plens i 
Comissions informatives corresponents als mesos de gener a juny 2023.

Ates que per acord del Ple de data 25 de juny de 2019, es van fixar les regles 
de càlcul de les dates de celebració dels Plens de l’Ajuntament.

Ates que es considera pertinent establir una previsió anual de les dates de 
celebració dels Plens i les seves corresponents comissions informatives per a 
la millor planificació de les tasques dels serveis administratius i dels regidors i 
regidores.

Per tot això es sotmet al Ple l'adopció del següent ACORD:

Primer.- Aprovar el calendari dels Plens i de les Comissions Informatives 
d'aquesta corporació, corresponent als mesos de gener a juny de l’any 2023.

Mes Comissions 
Informatives

Plens Caràcter

Gener 10/01/2023 17/01/2023 Ordinari
Febrer 14/02/2023 21/02/2023 Ordinari
Març 14/03/2023 21/03/2023 Ordinari
Abril 11/04/2023 18/04/2023 Ordinari
Maig 09/05/2023 16/05/2023 Ordinari
Juny ------ 14/06/2023 Aprovació acta del 

Ple 16/05/2023
Juny ------ 17/06/2023 Constitució nou 

consistori

Segon.- Establir que l’horari dels Plens municipals que es faran al Saló de 
sessions de la Casa de la Vila serà a les 18.00 hores.

Tercer.- Facultar a l'alcalde, prèvia consulta als portaveus dels grups 
municipals, modificar la data i l’hora preestablerta, quan ho aconsellin raons 
objectives, com per exemple les necessitats de tramitació dels expedients que 
s'hagin de sotmetre al Ple.
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Quart.- Facultar als regidors i regidores delegats/des d'Àrea a modificar la 
data i l’hora preestablerta de les corresponents Comissions Informatives quan 
sigui aconsellable per raons objectives.

Cinquè.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província i al Tauler 
d'anuncis d'aquest Ajuntament als efectes del seu general coneixement.

Sisè.- Comunicar aquest acord a tots els diferents departaments de 
l’Ajuntament per a la seva constància.

VOTACIÓ:

La proposta d’acord és aprovada per assentiment

INTERVENCIONS:

El Sr. Noel Viñas (CUP) demana aclariment per què el darrer Ple que es preveure el 
calendari és en dimecres

El secretari aclareix que el darrer Ple de la legislatura està prevista legalment que 
sigui tres dies abans de la presa de possessió del nou consistori i que té per objecte 
única i exclusivament l'aprovació de l’acta de la darrera sessió deliberativa.

El Sr. Pere Sàbat  (ERC) manifesta que en relació als Plens i a l'hora de celebració 
s'han assabentat que el senyor Ruiz havia d'anar avui a Madrid per un tema judicial 
de la Mancomunitat. Demana saber què és el que hi ha.

L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que això és extemporani. Les explicacions 
correspon donar-les a l'hora dels precs i preguntes 

SERVEIS CENTRALS I GOVERNACIÓ

3. Exp. núm. 2/2022/1619 - Aprovació del Pressupost General de la Corporació 
per a l’exercici 2023.

La Comissió Informativa de Serveis Centrals i Hisenda proposa al Ple Municipal el 
dictamen següent, per al seu debat o aprovació si escau:

FETS

Per part de l'Alcaldia s'ha elaborat el projecte de pressupost general, així com la 
plantilla de personal i els annexos corresponents per a l'exercici 2023 que es presenta 
per a la seva aprovació, ascendeix a un total (consolidat) de 65.369.990,00€ i està 
integrat per:

- El de la pròpia entitat.
- SERVEIS MUNICIPALS DE COMUNICACIÓ, S.L.
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- EMPRESA MUNICIPAL D’AIGÜES DE VILAFRANCA, S.A.
- EPEL INSTITUT MUNICIPAL DE FORMACIÓ
- FUNDACIÓ FESTA MAJOR
- FUNDACIÓ VINSEUM

d’acord amb el següent detall:

ENTITAT PRESSUPOST D'INGRESSOS  PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1 18.865.000,00  CAP. 1 21.303.135,00
CAP. 2 1.300.000,00  CAP. 2 16.060.271,00
CAP. 3 11.965.900,00  CAP. 3 331.581,00
CAP. 4 18.131.252,00  CAP. 4 10.581.217,00
CAP. 5 1.294.410,00  CAP. 5  
CAP. 6   CAP. 6 3.217.203,00
CAP. 7 672.883,00  CAP. 7 1.677.928,00
CAP. 8 30.020,00  CAP. 8 30.000,00
CAP. 9 4.120.100,00  CAP. 9 3.178.230,00
TOTAL 56.379.565,00  TOTAL 56.379.565,00

SERCOM, S.L. PRESSUPOST D'INGRESSOS   PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1   CAP. 1 833.646,00
CAP. 2   CAP. 2 214.454,00
CAP. 3 275.100,00  CAP. 3  
CAP. 4 773.000,00  CAP. 4  
CAP. 5   CAP. 5  
CAP. 6   CAP. 6 60.000,00
CAP. 7 60.000,00  CAP. 7  
CAP. 8   CAP. 8  
CAP. 9   CAP. 9  
TOTAL 1.108.100,00  TOTAL 1.108.100,00

EMAV, SA PRESSUPOST D'INGRESSOS   PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1   CAP. 1 1.140.053,00
CAP. 2   CAP. 2 3.930.718,00
CAP. 3 6.517.117,00  CAP. 3  
CAP. 4   CAP. 4  
CAP. 5 15.000,00  CAP. 5  
CAP. 6   CAP. 6 1.343.946,00
CAP. 7   CAP. 7  
CAP. 8   CAP. 8 117.400,00
CAP. 9   CAP. 9  
TOTAL 6.532.117,00  TOTAL 6.532.117,00

EPEL IMF PRESSUPOST D'INGRESSOS   PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1   CAP. 1 1.808.803,00
CAP. 2   CAP. 2 760.866,00
CAP. 3 1.353.354,00  CAP. 3  
CAP. 4 1.216.315,00  CAP. 4  
CAP. 5   CAP. 5  
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CAP. 6   CAP. 6 42.928,00
CAP. 7 42.928,00  CAP. 7  
CAP. 8   CAP. 8  
CAP. 9   CAP. 9  
TOTAL 2.612.597,00  TOTAL 2.612.597,00

F. FESTA MAJOR PRESSUPOST D'INGRESSOS   PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1   CAP. 1  
CAP. 2   CAP. 2 450.500,00
CAP. 3 196.000,00  CAP. 3  
CAP. 4 360.500,00  CAP. 4 106.000,00
CAP. 5   CAP. 5  
CAP. 6   CAP. 6  
CAP. 7   CAP. 7  
CAP. 8   CAP. 8  
CAP. 9   CAP. 9  
TOTAL 556.500,00  TOTAL 556.500,00

F. VINSEUM PRESSUPOST D'INGRESSOS   PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1   CAP. 1 776.381,00
CAP. 2   CAP. 2 816.844,00
CAP. 3 188.928,00  CAP. 3 4.000,00
CAP. 4 1.419.202,00  CAP. 4 2.140,00
CAP. 5 19.500,00  CAP. 5  
CAP. 6   CAP. 6 1.717.089,00
CAP. 7 1.688.824,00  CAP. 7  
CAP. 8   CAP. 8  
CAP. 9   CAP. 9  
TOTAL 3.316.454,00  TOTAL 3.316.454,00

CONSOLIDAT PRESSUPOST D'INGRESSOS   PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1 18.865.000,00  CAP. 1 25.802.018,00
CAP. 2 1.300.000,00  CAP. 2 22.089.953,00
CAP. 3 20.496.399,00  CAP. 3 335.581,00
CAP. 4 18.763.954,00  CAP. 4 7.553.042,00
CAP. 5 1.007.810,00  CAP. 5  
CAP. 6   CAP. 6 6.381.166,00
CAP. 7 786.707,00  CAP. 7  
CAP. 8 30.020,00  CAP. 8 30.000,00
CAP. 9 4.120.100,00  CAP. 9 3.178.230,00
TOTAL 65.369.990,00  TOTAL 65.369.990,00

OPERACIONS INTERNES AMB ENS DEPENDENTS (A EFECTES DE CONSOLIDACIÓ)

1)TRANSFERÈNCIES INTERNES (ENTITAT LOCAL)
A)  ESTAT DE DESPESES
TRANSFERÈNCIES CORRENTS
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1.49101.44900 Entitat a SERCOMSL ................................... 740.000,00
3.32602.44900 Entitat a EPEL Institut Municipal de Formació . 1.216.315,00
5.33303.48300 Entitat a Vinseum ...................................... 900.000,00
5.33801.48300 Entitat a Fundació Festa Major de Vilafranca .. 280.000,00

TOTAL ............................................................................        3.136.315,00

TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL

1.49101.74400 Entitat a SERCOMSL ................................... 60.000,00
3.32602.74400 Entitat a EPEL Institut Mpal Formació............ 42.928,00
5.33303.78300 Fundació Vinseum: projecte museogràfic....... 1.575.000,00

TOTAL ............................................................................        1.677.928,00

2)REPERCUSSIÓ DESPESES DE SUBMINISTRAMENT I MANTENIMENT
2.1) ESTAT D’INGRESSOS

ENTITAT LOCAL
1) Operacions corrents
Cap. 5  Ingressos patrimonials ...................................     203.700,00

TOTAL INGRESSOS: 203.700,00

2.2) ESTAT DE DESPESES

SERVEIS MUNICIPALS DE COMUNICACIÓ SL
1) Operacions corrents
Cap. 2  Despeses corrents en béns i serveis .................      17.000,00

EPEL INSTITUT MUNICIPAL DE FORMACIÓ
1) Operacions corrents
Cap. 1  Despeses de personal ....................................      60.000,00
Cap. 2  Despeses corrents en béns i serveis .................      82.700,00

FUNDACIÓ VINSEUM, MUSEU DE LES CULTURES DEL VI DE CATALUNYA
1) Operacions corrents
Cap. 2  Despeses corrents en béns i serveis .................      44.000,00

TOTAL DESPESES:  203.700,00

3)DIVIDEND EMAVSA

ENTITAT LOCAL
1) Operacions corrents
Cap. 5  Ingressos patrimonials ...................................    117.400,00

TOTAL INGRESSOS: 117.400,00

EMAVSA
1) Operacions no corrents
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Cap. 8 Actius financers .............................................    117.400,00

TOTAL DESPESES:   117.400,00

FONAMENTS DE DRET

1. L’article 168.1 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes locals (TRLRHL) estableix que el pressupost de l'entitat local el 
forma el seu president i a ell si ha d'unir la següent documentació:

a) Memòria explicativa del seu contingut i de les principals modificacions que presenti 
en relació amb el vigent.
b) Liquidació del pressupost de l'exercici anterior i avanç de la del corrent, referida, 
almenys, a sis mesos de l'exercici corrent.
c) Annex de personal de l'entitat local.
d) Annex de les inversions a realitzar en l'exercici.
e) Annex de beneficis fiscals en tributs locals
f) Annex amb informació relativa als convenis subscrits amb les comunitats autònomes 
en matèria de despesa social
g) Un informe econòmic-financer, en el qual s'exposin les bases utilitzades per a 
l'avaluació dels ingressos i de les operacions de crèdit previstes, la suficiència dels 
crèdits per atendre el compliment de les obligacions exigibles i les despeses de 
funcionament dels serveis i, en conseqüència, l'efectiva anivellació del pressupost.

2. L’article 168.2 i 3 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el TRLRHL enuncia que el 
pressupost de cadascun dels organismes autònoms integrants del general, proposat 
inicialment per l'òrgan competent d'aquells, s'ha de remetre a l'entitat local de la qual 
depenguin abans del 15 de setembre de cada any, acompanyat de la documentació detallada 
a l'apartat anterior. Pel que fa a les societats mercantils, fins i tot d'aquelles en el seu capital 
sigui majoritària la participació de l'entitat local, remetran a l’entitat local, abans del dia 15 de 
setembre de cada any, les seves previsions de despeses i ingressos, així com els programes 
anuals d'actuació, inversions i finançament per a l'exercici següent.

3. L’article 168.4 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el TRLRHL  disposa que 
sobre la base dels pressupostos i estats de previsió de l’entitat local, organismes autònoms, el 
president de l'entitat formarà el pressupost general i el remetrà, informat per la Intervenció i 
amb els annexos i documentació complementària detallats en l'apartat 1 de l'article 166 i en el 
present article, al Ple de la corporació abans del dia 15 d'octubre per la seva aprovació, 
esmena o devolució.

4. L’article 168.4 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el TRLRHL  disposa l'acord 
d'aprovació, que serà únic, ha de detallar els pressupostos que integren el pressupost general, 
no pot aprovar-se cap d'ells separadament.

5. L’article 166 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el TRLRHL relaciona els 
annexos que caldrà unir al pressupost general:

a) Plans i programes d’inversió i finançament que, per un termini de quatre anys, podran 
formular els municipis i altres entitats locals d’àmbit supramunicipal

b) Programes anuals d’actuació, inversions i finançament de les societats mercantils amb 
capital íntegrament o majoritari municipal

c) L’estat de consolidació del pressupost municipal amb els dels organismes autònoms i 
societats mercantils

d) L’estat de previsió de moviments i situació del deute.
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6. L’article 169 del TRLRHL estableix que aprovat inicialment el pressupost, s’exposarà al 
públic previ anunci al BOP durant 15 dies en què es podrà examinar i presentar reclamacions. 
S’entendrà el pressupost definitivament aprovat si no es presenten reclamacions, en cas 
contrari, el Ple tindrà un mes per resoldre-les. 
Afegeix que l’aprovació definitiva es farà abans del 31 de desembre de l’exercici anterior al 
qual hagin d’aprovar-se. Que el pressupost definitivament aprovat es publicarà al butlletí 
oficial de la província resumit per capítols i simultàniament se’n trametrà còpia a 
l’administració de l’estat i la comunitat autònoma. 
També estableix que el pressupost entrarà en vigor a l’exercici corresponent una vegada 
publicat al BOP. 
Finalment, disposa que si a l’iniciar-se l’exercici econòmic no hagués entrat en vigor el 
pressupost corresponent es considerarà prorrogat el de l’exercici anterior.

7. L’article 171 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el TRLRHL estableix que contra 
l’aprovació definitiva del pressupost es podrà interposar directament recurs contenciós 
administratiu. 

8. Les plantilles, que hauran de comprendre tots els llocs de treball degudament classificats 
reservats a funcionaris, personal laboral i eventual, s'aprovaran anualment en ocasió de 
l'aprovació del Pressupost i hauran de respondre als principis de racionalitat, economia i 
eficiència i establir-se d'acord amb l'ordenació general de l'economia, sense que les despeses 
de personal puguin depassar els límits que es fixin amb caràcter general a la normativa de 
pressupostos generals d’aplicació.

La plantilla de personal és, la relació detallada per cossos, escales, subescales, classes i 
categories en què s'integren els funcionaris, el personal laboral i l'eventual, i que haurà de 
respondre als principis de racionalitat, economia i eficàcia en virtut d'article 90.1 de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, de les Bases del Règim Local.

L’Annex de personal forma part del Pressupost de la Corporació local en compliment de l’art. 
168 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes locals i l’art. 26 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual 
s’aprova el Reglament de personal al servei de les entitats locals.

L’art. 25 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de personal al 
servei de les entitats local, estableix que la plantilla de personal de les entitats locals ha 
d’estar integrada per la relació detallada per cossos, escales, subescales, classes i categories 
de les places en què s’integren els funcionaris, el personal laboral i l’eventual agrupades, 
indicant la denominació d’aquests, el nombre de places que les constitueixen, el nombre de les 
que es trobin vacants i el grup a què pertanyin, d’acord amb la titulació exigida per al seu 
ingrés.

 PART DISPOSITIVA

1. Aprovar inicialment el pressupost general i els seus annexos per a l’exercici 2023 d’acord 
amb l’objectiu d’estabilitat pressupostària, la regla de la despesa i l’objectiu del deute públic; 
el qual, resumit per capítols i per a cadascun dels corresponents organismes i empreses que 
l’integren, és el següent:

ENTITAT PRESSUPOST D'INGRESSOS  PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1 18.865.000,00  CAP. 1 21.303.135,00
CAP. 2 1.300.000,00  CAP. 2 16.060.271,00
CAP. 3 11.965.900,00  CAP. 3 331.581,00
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CAP. 4 18.131.252,00  CAP. 4 10.581.217,00
CAP. 5 1.294.410,00  CAP. 5  
CAP. 6   CAP. 6 3.217.203,00
CAP. 7 672.883,00  CAP. 7 1.677.928,00
CAP. 8 30.020,00  CAP. 8 30.000,00
CAP. 9 4.120.100,00  CAP. 9 3.178.230,00
TOTAL 56.379.565,00  TOTAL 56.379.565,00

SERCOM, S.L. PRESSUPOST D'INGRESSOS   PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1   CAP. 1 833.646,00
CAP. 2   CAP. 2 214.454,00
CAP. 3 275.100,00  CAP. 3  
CAP. 4 773.000,00  CAP. 4  
CAP. 5   CAP. 5  
CAP. 6   CAP. 6 60.000,00
CAP. 7 60.000,00  CAP. 7  
CAP. 8   CAP. 8  
CAP. 9   CAP. 9  
TOTAL 1.108.100,00  TOTAL 1.108.100,00

EMAV, SA PRESSUPOST D'INGRESSOS   PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1   CAP. 1 1.140.053,00
CAP. 2   CAP. 2 3.930.718,00
CAP. 3 6.517.117,00  CAP. 3  
CAP. 4   CAP. 4  
CAP. 5 15.000,00  CAP. 5  
CAP. 6   CAP. 6 1.343.946,00
CAP. 7   CAP. 7  
CAP. 8   CAP. 8 117.400,00
CAP. 9   CAP. 9  
TOTAL 6.532.117,00  TOTAL 6.532.117,00

EPEL IMF PRESSUPOST D'INGRESSOS   PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1   CAP. 1 1.808.803,00
CAP. 2   CAP. 2 760.866,00
CAP. 3 1.353.354,00  CAP. 3  
CAP. 4 1.216.315,00  CAP. 4  
CAP. 5   CAP. 5  
CAP. 6   CAP. 6 42.928,00
CAP. 7 42.928,00  CAP. 7  
CAP. 8   CAP. 8  
CAP. 9   CAP. 9  
TOTAL 2.612.597,00  TOTAL 2.612.597,00

F. FESTA MAJOR PRESSUPOST D'INGRESSOS   PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1   CAP. 1  
CAP. 2   CAP. 2 450.500,00
CAP. 3 196.000,00  CAP. 3  
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CAP. 4 360.500,00  CAP. 4 106.000,00
CAP. 5   CAP. 5  
CAP. 6   CAP. 6  
CAP. 7   CAP. 7  
CAP. 8   CAP. 8  
CAP. 9   CAP. 9  
TOTAL 556.500,00  TOTAL 556.500,00

F. VINSEUM PRESSUPOST D'INGRESSOS   PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1   CAP. 1 776.381,00
CAP. 2   CAP. 2 816.844,00
CAP. 3 188.928,00  CAP. 3 4.000,00
CAP. 4 1.419.202,00  CAP. 4 2.140,00
CAP. 5 19.500,00  CAP. 5  
CAP. 6   CAP. 6 1.717.089,00
CAP. 7 1.688.824,00  CAP. 7  
CAP. 8   CAP. 8  
CAP. 9   CAP. 9  
TOTAL 3.316.454,00  TOTAL 3.316.454,00

CONSOLIDAT PRESSUPOST D'INGRESSOS   PRESSUPOST DE DESPESES
CAP. 1 18.865.000,00  CAP. 1 25.802.018,00
CAP. 2 1.300.000,00  CAP. 2 22.089.953,00
CAP. 3 20.496.399,00  CAP. 3 335.581,00
CAP. 4 18.763.954,00  CAP. 4 7.553.042,00
CAP. 5 1.007.810,00  CAP. 5  
CAP. 6   CAP. 6 6.381.166,00
CAP. 7 786.707,00  CAP. 7  
CAP. 8 30.020,00  CAP. 8 30.000,00
CAP. 9 4.120.100,00  CAP. 9 3.178.230,00
TOTAL 65.369.990,00  TOTAL 65.369.990,00

OPERACIONS INTERNES AMB ENS DEPENDENTS (A EFECTES DE CONSOLIDACIÓ)

1)TRANSFERÈNCIES INTERNES (ENTITAT LOCAL)
A)  ESTAT DE DESPESES
TRANSFERÈNCIES CORRENTS

1.49101.44900 Entitat a SERCOMSL ................................... 740.000,00
3.32602.44900 Entitat a EPEL Institut Municipal de Formació . 1.216.315,00
5.33303.48300 Entitat a Vinseum ...................................... 900.000,00
5.33801.48300 Entitat a Fundació Festa Major de Vilafranca .. 280.000,00

TOTAL ............................................................................        3.136.315,00

TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL

1.49101.74400 Entitat a SERCOMSL ................................... 60.000,00
3.32602.74400 Entitat a EPEL Institut Mpal Formació............ 42.928,00
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5.33303.78300 Fundació Vinseum: projecte museogràfic....... 1.575.000,00

TOTAL ............................................................................        1.677.928,00

2)REPERCUSSIÓ DESPESES DE SUBMINISTRAMENT I MANTENIMENT
2.1) ESTAT D’INGRESSOS

ENTITAT LOCAL
1) Operacions corrents
Cap. 5  Ingressos patrimonials ...................................     203.700,00

TOTAL INGRESSOS: 203.700,00

2.2) ESTAT DE DESPESES

SERVEIS MUNICIPALS DE COMUNICACIÓ SL
1) Operacions corrents
Cap. 2  Despeses corrents en béns i serveis .................      17.000,00

EPEL INSTITUT MUNICIPAL DE FORMACIÓ
1) Operacions corrents
Cap. 1  Despeses de personal ....................................      60.000,00
Cap. 2  Despeses corrents en béns i serveis .................      82.700,00

FUNDACIÓ VINSEUM, MUSEU DE LES CULTURES DEL VI DE CATALUNYA
1) Operacions corrents
Cap. 2  Despeses corrents en béns i serveis .................      44.000,00

TOTAL DESPESES:  203.700,00

3)DIVIDEND EMAVSA

ENTITAT LOCAL
1) Operacions corrents
Cap. 5  Ingressos patrimonials ...................................    117.400,00

TOTAL INGRESSOS: 117.400,00

EMAVSA
1) Operacions no corrents
Cap. 8 Actius financers .............................................    117.400,00

TOTAL DESPESES:   117.400,00

2. Aprovar les Bases d’execució i els seus annexos.

3. Aprovar en virtut d’aquest acord la plantilla revisada i actualitzada de personal de la 
corporació, comprensiva de les diferents places reservades a personal funcionari, laboral i 
eventual,  i també les modificacions concretes del catàleg de llocs de treball  en els termes 
que consten a l’expedient.  La plantilla i les modificacions en el catàleg de llocs de treball es 
publicaran en el BOPB  en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya sense necessitat 
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d’informació pública,  i es trametrà  còpia a l’Administració de l’Estat i al Departament de 
Presidència de la Generalitat. 

Igualment s’aproven les retribucions bàsiques i complementàries aplicables als diferents llocs 
de treball de l’entitat local a partir del dia 1 de gener de 2023, en els termes resultants de la 
relació incorporada a l’expedient del Pressupost. 

4. Exposar el pressupost al públic mitjançant la inserció de l’anunci al Butlletí Oficial de la 
Província i al tauler d’anuncis de la corporació durant el termini de quinze dies hàbils, durant el 
qual els interessats podran presentar-hi reclamacions. 

L’aprovació inicial del pressupost general es considerarà definitiva si no es produeixen 
reclamacions en contra durant el termini d’exposició pública, i entrarà en vigor en l’exercici al 
qual es refereix.

Contra l’acord definitiu d’aprovació del pressupost es podrà interposar recurs contenciós 
administratiu davant la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de 
Catalunya, en el termini de 2 mesos, a comptar del dia següent de la última publicació.

VOTACIÓ:

El Dictamen és aprovat per 12 vots favorables (7 JxV, 5 PSC) 1 abstenció (1 C’s) i 8 
vots en contra (5 ERC, 2 CUP, 1 VeC)

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que portem aprovació el pressupost General de la 
Corporació, tant de l'entitat com dels ens dependents, EMAVSA, EOEL, SERCOM i les 
les fundacions. Els diferents ens dependents ja han aprovat el seu propi pressupost. 
El pressupost consolidat és de 65.369.211 i el de l'entitat pròpiament dit és de 
56.379.000 euros. Augmenta un 9,1% el pressupost consolidat i el de l'entitat, un 
8,7%.

El pressupost està basat en una sèrie d'incerteses perquè no sabem massa com anirà. 
S'ha hagut d'augmentar les partides destinades a subministrament, hi ha increments 
de costos en matèries primeres que afecta a les obres, també hi ha increments 
importants en la gestió de residus, el cànon de de la Generalitat s'ha apujat més d'un 
10%. 

Els ingressos són complicats. s’icrementa l'IBI i la recollida de residus en un tres i mig 
per cent. La previsió d'ingressos està per sota del pressupost de l'any passat. Destaca 
el comportament de la plusvàlua, on es preveu una disminució d'un milió d'euros de 
l'ingrés. El rebut mig del ciutadà està en la banda baixa. 

L'objectiu del pressupost és seguir prestant els mateixos serveis mantenint la 
qualitat. S’augmenta força les partides de Seguretat Ciutadana per tal d'augmentar la 
presència del carrer al carrer de la Policia Local. La Policia Local incrementa la seva 
despesa en un 10% i la instal·lació de vídeo càmeres. 
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També hi ha increments importants en partides d'educació, igualtat, cultura i també 
als programes de formació i ocupació. S'ha de continuar les polítiques d'Habitatge que 
es duen a terme. 

El Pla de mobilitat augmenta els recursos en millores de vials i per continuar les obres 
que estan en marxa. Es destinen a inversió 6 milions d'euros, per sobre de la mitjana 
inversió d'aquest Ajuntament, sense augmentar gaire l'endeutament.

Els ajuntaments estan obligats a prestar una sèrie de serveis, com per exemple 
protecció civil o via pública. Realitzant aquests serveis, ja es compliria, però seríem 
una ciutat dormitori. Les activitats obligatòries no suposen ni el 50% del pressupost. 
L'ajuntament també fa fires, com per exemple la Fira del Gall, que si no l’organitza 
l'ajuntament, difícilment tiraria endavant. 

El pressupost continua el que s'ha fet aquests anys, perquè s’està al final del mandat i 
la ciutadania mostra satisfacció amb l'activitat de l'ajuntament.

El Sr. Eladio García (C’s) manifesta que el capítol primer suposa el 38% del total del 
pressupost. Considera que l'ajuntament està sobredimensionat. L'any 2023 gastarem 
el 6% més. Si afegim el personal dels organismes dependents, el proper any 
gastarem 24 milions d'euros en el capítol 1. Cal modernitzar l'administració i on es 
pugui, no cobrir les jubilacions. 

En el capítol 2, l'augment del 12% és lògic. Aquest capítol suposa el 29% del 
pressupost i cal fer un exercici d’optimització de recursos. En arrendaments i cànons 
s’incrementa un 68% i en subministrament de gas i electricitat, s’incrementa un 41%. 
La propera legislatura cal fer inversions en generació energia. 

La despesa financera de l'ajuntament s'incrementa en un 185%.

Les transferències corrents, és el segon capítol que menys puja, un 3%.

Del capítol 6, les inversions, pugen un 35%. S'hi preveuen 25.000 euros per al carril 
bici què li sembla una quantia paupèrrima, 97.000€ a aparcaments dissuasoris què li 
sembla bé, 300.000 euros a espais de la via pública, 500.000 euros al centre 
comercial, 150.000 euros a millora de l'enllumenat i 133.000 euros a l'adquisició de 
vivendes d’ús socials i de 150.000 a rehabilitació de vivendes amb finalitat social. 
Troben a faltar assignació important a la reparación de la via pública. 

El capítol 9 representa el 5,6% el proper any tornarem tres milions d'euros. 

Els pressupostos de 2023 han de ser una eina efectiva per millorar la qualitat de vida 
dels habitants de Vilafranca. Cal tenir una visió clara de les necessitats de la 
comunitat. El pressupost ha de garantir els serveis públics de qualitat. Cal invertir 
més en manteniment de carrers. Cal invertir més en el manteniment de les 
infraestructures, carrers, parcs i jardins públics. Troben a faltar inversions per millorar 
la mobilitat, asfaltat carrers per tal que bicicletes i vehicles de mobilitat personal 
puguin circular amb seguretat. Troben a faltar un projecte per la construcció de la 
comissaria de la Policia Local i troben positiu el nivell d'inversió en vivenda social.
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En la votació contempla dues opcions en funció de si es paga la quota de l'AMI o no.

La Sra. Montse Romagosa (VeC) considera que els pressupostos presentats per 
l’equip de Govern per l’any 2023 son continuistes i insuficients per a fer front la crisi 
social provocada per l’augment dels preus dels productes bàsics i l’energia i a la crisi 
energètica i climàtica que ens estan afectant a la nostra vila i que seguiran afectant-
nos els propers anys. 

Dels pressupostos pel 2023 valora positivament la inversió prevista a l’espai públic en 
l’àrea d’urbanisme i que ha de permetre millorar la mobilitat sostenible i segura, així 
com la millora de l’eficiència energètica dels habitatges. En aquest sentit entenen que 
aquestes mesures i inversions s’haurien d’estendre per tota la vila i no quedar 
reduïdes al nucli antic de la vila.

L’augment del pressupost dedicat al capítol I que permet millorar l’estatus laboral del 
personal i disminuir la precarietat i l’interinatge.

Però critica la continuïtat d’uns pressupostos que no es corresponen amb les noves 
necessitats de la vila, ni amb les de la majoria dels seus veïns i veïnes, especialment 
amb les dels sectors socials mes desfavorits. 

I proposen que els pressupostos de l’Ajuntament de Vilafranca del Penedès pel 2023 
contemplin aquestes propostes:

Per a fer front a la crisi energètica i climàtica proposem una partida de 150.000€ 
destinada a crear una Oficina Municipal d’Energia que doni suport a la ciutadania i a 
les empreses, així com la posada en marxa d’una Comunitat Energètica local entre 
l’administració pública, les empreses i els comerços i els veïns i veïnes. 

Per a fer front a la crisi social calen mes recursos municipals destinats  a Habitatge i 
Educació:

Quant a Habitatge: Per avançar decididament cap a l’ampliació de l’habitatge social, i 
de lloguer assequible que necessita la vila proposen ampliar les partides dedicades a 
habitatge social de lloguer (rehabilitació, lloguers, manteniment, ajuts) en 75.000€ 
fins arribar als 500.000€ i ampliar la partida dedicada a l’adquisició d’habitatge per 
tempteig i retracte en 42.000€ fins arribar als 175.000€. I fer-ne una única partida 
que inclogui aquests dos conceptes, per tal de tenir mes marge d’actuació.

Quant a Educació: Cal mantenir el Programa de suport econòmic a l’educació per a 
garantir que tots els nens i nenes puguin participar en les totes les activitats 
educatives organitzades dins i fora dels centres educatius augmentant en 60.000€ la 
proposta de l’equip de Govern per deixar-la en 100.000€, tal i com estava aquest 
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any.

Per avançar cap a una ciutat més amable, curadora, educadora i saludable cal 
implementar més recursos en atenció a la gent gran,  als infants i adolescents i al 
conjunt de la ciutadania proposen: 

Per a la Gent gran, elaborar informes sobre els possibles usos de l’Antic hospital de 
Sant Francesc i procedir a la seva rehabilitació amb una partida de 75.000€. Proposen 
que sigui un Centre de Serveis a la Gent Gran i que mantingui la seva activitat 
cultural.

També proposen mantenir el programa d’activitats per a la gent gran: incrementant 
en 30.000€ la proposta de l’equip de Govern que les ha reduït en aquesta quantitat.

Per als Infants i adolescents, d’acord amb el que estableixen els Plans d’Igualtat i 
Mobilitat, inversió de 40.000€ en la millora i pacificació dels entorns escolars i 
planificació i inici d’execució de camins escolars que permetin als alumnes desplaçar-
se a peu i/o amb bicicleta amb seguretat a les escoles i els instituts, amb una dotació 
de 60.000€

Per a la ciutadania en general, proposen realitzar una diagnosi social i de salut de la 
vila, per tal d’avançar cap a un Pla Local de Salut, amb una dotació de 30.000€. 

Recentment es va aprovar per unanimitat en aquest plenari una moció demanant al 
Departament de salut que augmenti el pressupost de salut dedicat a l’atenció primària 
-promoció de la salut i prevenció de la malaltia, principalment-. En coherència amb 
aquesta petició, des dels ajuntaments tenim també molt a fer en aquest sentit, 
atenent a les competències que tenim en Salut Pública. Competències que ens 
permeten incidir en els hàbits saludables, en la promoció de la salut i al cap i a la fi, 
en la prevenció de la malaltia i un Pla Local de Salut ens permet desplegar aquestes 
competències amb la màxima eficiència. 

Per avançar cap a una cultura a l’abast de tothom, proposen redactar el projecte de la 
segona biblioteca de Vilafranca: Biblioteca Comarcal de Vilafranca-Alt Penedès, 
situada a l’eix de la via o al carrer del Comerç, per tal de captar recursos de la 
Generalitat de Catalunya i de la Diputació de Barcelona per a la seva construcció, 
dotant una partida de 150.000€. i augmentar la dotació per funcionament de la 
Biblioteca Torras i Bages en 3.000€, atenent a la seva gran activitat, fins arribar als 
12.000€. 

Per millorar el Benestar Animal, en compliment de l’Ordenança que ja tenim proposen 
augmentar en 3.000€ la quantitat destinada a les subvencions a les entitats 
animalistes, per fer activitats de prevenció i sensibilització, fins arribar als 7.000€ (en 
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aquests moments, entre 5 entitats s’han de repartir 4.000€ anuals). La prevenció i la 
sensibilització son el camí per reduir abandonaments i evitar així la saturació del 
CAAD, que en aquests moments es troba en una situació bastant dramàtica, fins al 
punt que es urgent la millora i l’ampliació de la seva infraestructura.

També insisteix en la necessitat de signar un Conveni amb totes les entitats 
animalistes que tenen cura de les colònies de carrer, que es una tasca que hauria de 
fer l’ajuntament si no la fessin aquestes entitats. En aquest moment, de les 6 
entitats, n’hi ha una que té Conveni i les altres s’ho financien  de la seva butxaca. 
Demana que, en general, es tingués cura en no discriminar -econòmicament parlant- 
entitats que fan activitats similars o iguals. Parla de les entitats animalistes però 
també passa en altres àmbits, per ex. el del lleure infantil.

Considera aquests  pressupostos insuficients i inadequats per la situació actual. Es 
cert que vàrem votar a favor del pressupost de 2 dels Ens dependents de l’entitat, ja 
que els consideràvem correctes, però quant al Pressupost General de la Corporació 
per a l’exercici 2023, des de Vilafranca en Comú hi votarà en contra.

El Sr. Txus Magallon (CUP) manifesta que són uns pressupost clarament continuïstes, 
que no donen resposta a la problemàtica i necessitats dels nostres veïns i veïnes en 
un moment de crisi social i econòmica com l'actual. El pressupost es basa com 
sempre, en les polítiques de ciment i totxo per fer una Vilafranca d'aparador. 

Presumir de tenir uns pressupostos més grans és precampanya. La base de l'augment 
del pressupost és el preu de l'energia i no repercutirà en un increment del benestar 
dels nostres veïns. No hi ha propostes de previsió sobre la crisi que s'està planant i 
que ens afectarà directament. 

Parlen d'incrementar la Policia Local, de polítiques d'aparador i ens porta a una 
caiguda de l'aportació social, què és la veritable raó de ser dels pressupostos. Hi ha 
una reducció constant, any rere any, de les ajudes a les famílies, de les ajudes al 
lloguer. a l'escolarització. Troben a faltar una ajuda de suport a les famílies 
vulnerables per fer front als talls energètics. 

Parlen de la ruta del vi, d'un pla de millora de la vila que sumarà més de 700.000 
euros que superen amb escreix les ajudes directes previstes per a les persones que 
viuen a Vilafranca. En habitatge es parla de 120.000 euros per a tanteig i retracte, 
que dona per a ben poc. Dotar de 20.000 euros l'ajuda al lloguer no és incentivar la 
capacitat d'emancipació del nostre jovent. Cal una aposta més valenta. Els 
pressupostos disten molt de les prioritats de la nostra vila.

Per la CUP els pressupostos s'han de basar en la participació, els drets socials, en la 
cultura, en la igualtat d'oportunitats. Creuen en uns pressupostos que incorporin la 
perspectiva social, ecologista i feminista perquè volen que sigui uns pressupostos 
reals. 

Anuncia el seu vot desfavorable.
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El Sr. Francisco Romero  (PSC) manifesta que estem parlant del darrer pressupost 
d’aquest mandat. Els pressupostos han d'aplicar els programes dels grups que 
conformen l'equip de Govern i la resposta a la pandèmia. Molts dels temes que han 
desenvolupat els pressupostos han estat amb un consens ampli, com el Pla de 
mobilitat o el Pla d'Habitatge. També infinitat d'actuacions. Només cal revisar la llista 
de temes desenvolupats en aquest mandat com rehabilitació la Casa de la Festa 
Major, ampliació del pavelló de La Gamba, circuit de carril bici fins als Monjos, 
itinerari fins a Les Cabanyes, obres de rehabilitació i ampliació del VINSEUM i una 
sèrie de projectes que deriven del Pla de mobilitat. 

Totes les obres que s'estan fent formen part de la fase 1 del Pla de mobilitat. Hi ha un 
criteri de sostenibilitat ben clar. Hi ha la renovació del clavegueram que suposa més 
del 50% de les obres pressupostades, s'eviten pèrdues i hi ha més drenatge per 
l'arbrat i més eficiència, incloent la millora de l'enllumenat.

Estem parlant d'un mandat on hi ha una inversió pública per habitant récord. L'any 
passat eren la segona ciutat de més de 25.000 habitants i aquest any som la tercera. 
En inversió pública en habitatge, al carrer Vidal, és molt destacada i està finançada al 
100% per l'ajuntament.

El Pla d'intervenció integral està finançat en més d'un 40% per altres administracions, 
amb criteris de sostenibilitat. Hem demanat finançament nexet generation. En 
matèria d'habitatge, no és només el carrer Vidal, sinó també reaprofitar locals en 
planta baixa, fora de la trama comercial, que feia molt de temps que estaven tancats. 
Hi ha hagut un degoteig capa habitatge.  Itambé l'exercici del dret de tempteig.

Estem parlant de la mobilització de més de 15 milions en inversió pública. I tot, 
mantenint l'endeutament a la franja baixa i l'IBI també la franja baixa. La pressió 
fiscal està a la banda baixa degut a la planificació i no només s'han assegurat tots els 
serveis públics, sinó que s'ha consolidat l'equipament de joves de La Nau i s’ha 
recuperat l'oficina municipal d'habitatge i altres temes que amplien l’oferta servei a 
les persones.

No és el moment de plantejar nous projectes singulars, que s'han de plantejar a l'inici 
del mandat i en funció de la situació econòmica que hi hagi, anar treballant els 
projectes. 

Hi ha altres programes en l'àmbit dels serveis a les persones, a la gent gran, medi 
ambient i Next Generation, amb tres habitatges i la rehabilitació integral de la nau del 
carrer Comerç. 

Es senten satisfets amb la feina realitzada.

El Sr. Pere Sàbat  (ERC) remarca l'especial moment de dificultat de la situació actual, 
afectada per múltiples crisis. És importantíssim que totes les administracions puguin 
tirar endavant. Aquests pressupostos tenen coses bones i coses dolentes. Valoren 
positivament, ja va sent hora que es facin projectes informatius de la capitalitat del Vi 
de Vilafranca. De qüestions negatives destaquem que caldria equiparar els caus de 
Vilafranca.
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Tenien tota la intenció del món de votar a favor d'aquests pressupostos, perquè en un 
moment com l'actual és important aprovar els pressupostos. Però el Govern de Junts i 
el PSC no han volgut acordar els pressupostos. Han proposat desencallar dos 
projectes: l'antic Hospital, en que han demanat la redacció del projecte de 
rehabilitació, cada any que perdem es degrada l'edifici i es perd de generar serveis 
per la societat. Al 2019 van acordar aquest inici del projecte i això no s'ha complert. 

El segon projecte era la segona Biblioteca, en que estan a favor de l'inici de la 
redacció del projecte. També proposaven de fer un estudi de l'estat actual de la 
Caserna, per poder decidir què és el que s'ha de fer. 

La quarta proposta era incentivar el màxim possible les partides destinades a 
habitatge. Hi ha hagut un cop de porta del Govern. Eren propostes de ciutat, per 
planificar i desencallar accions que són àmpliament compartides. Considera 
decebedora la forma de governar i d'abordar els darrers pressupostos d'aquest 
mandat i per aquest motiu es veuen obligats a votar en contra 

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) respon que la quota de l'AMI, en el pressupost, no hi és. I no 
la paguen perquè hi ha uns informes que diuen que no es poden pagar. 

Remarca que ell ha constatat que el pressupost creix un 9%, és una constatació. 

Demana saber que quan es parla de que l'Ajuntament inverteix poc en habitatge, cal 
aclarir respecte a què. Som el tercer Ajuntament de Catalunya que inverteix més en 
habitatge el primer de la Vegueria. Des de fa molts anys aquest Ajuntament inverteix 
en habitatge, gràcies al Programa de rehabilitació d'habitatges amb finalitat social i 
també el Programa de compra d'habitatges o d’acords i convenis per la cessió d'ús 
d'habitatges destinats a lloguer social o asequible.

Comparativament, som dels ajuntaments que fem més amb menys. Tenim els 
impostos baixos i som els tercers en inversió en via pública i els quarts en programes 
d'ocupació. 

L'ajuntament presta una gran quantitat de serveis i hi ha molta inèrcia. Quan es fa 
una proposta, cal que es digui d’on ho retallaria, perquè els recursos són limitats. 

El Sr. Pere Sàbat (ERC) manifesta que s’ha sorprès de la partida prevista de multes, 
però és el que s'està ingressant en l'actualitat. 

Afirma que el servei a que més diners destina l'ajuntament és a Educació. Hi treballen 
120 persones, podrien no fer-ho, però creuen que això és una necessitat. 

Pensa que són uns bons pressupostos. 

En quant a la Caserna de la guàrdia civil, encara no l'han vist. A hores d'ara encara 
està en subhasta.

El Sr. Eladio García (C’s) manifesta que valora positivament que no es dediquin 
recursos a l'AMI i per això anuncia la seva abstenció.
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La Sra. Montse Romagosa (VeC) manifesta que Vilafranca en comú ha fet els deures 
en la mesura que ha pogut les propostes de Vilafranca en comú són raonades i 
pensades. Per fer possibles les propostes de Vilafranca en Comú, valorades en uns 
718.000 euros, es podria fer replantejament d’algunes partides contemplades al 
pressupost de l’equip de Govern i que poden esperar un any aplicar-se per valor de 
218.000€, recórrer als fons europeus de resilència, via Generalitat i/o Diputació de 
Barcelona per valor de 300.000€ i aplicar les propostes fiscals de VeC: recàrrec del 
50% de l’IBI sobre els 173 pisos buits propietat de grans tenidors, i petit recàrrec de 
l’IBI sobre el 10% dels propietaris d’edificis urbans amb els valors cadastrals més 
elevats (276 persones), exclosos els residencials, que proporcionarien 200.000€ més 
a les arques municipals

El Sr. Txus Magallon (CUP) manifesta que no estan per projectes significatius. Això és 
el Ple de l'ajuntament i no un faristol d'un míting polític. El respecte els adversaris 
polítics és important, mai menystindrà la seva feina ni farà segons quins comentaris i 
agrairia reciprocitat. 

Les seves queixes són sobre les orientacions d'aquests pressupostos que consideren 
que han de ser més socials i no tant d’aparador. Ells no es comparen amb altres 
ajuntaments, es preocupen pels veïns i veïnes de Vilafranca que tenen dificultats.

El Sr. Pere Sàbat  (ERC) constata la negativa de l'equip de Govern a arribar a un 
acord s'ha constatat en el to del regidor d'Hisenda

L’alcalde Pere Regull (JxV) agraeix el to de tots. Hi ha una situació molt delicada. Les 
despeses pujaran a causa de la inflació un 10% i els ingressos un tres i mig. Serà 
molt important l'eficàcia. 

A l'equip de Govern l'importa la gent. A drets socials s'hi destinen 3.800.000€. A via 
pública 5.900.000€. Sí s'analitza bé el pressupost, es veu la finalitat de les partides. A 
foment de l'ocupació s'hi destinen 3.154.000 euros. Els beneficiaris de les partides 
són els mateixos beneficiaris de les partides de drets socials.

Creuen que la inversió pública és molt important. Per a que qualsevol ciutat vagi 
endavant, cal una ciutat en condicions, cada vegada més adecentada, més ben 
posada, en que sigui fàcil obrir un negoci i guanyar-se la vida. Només es pot fer 
polítiques socials si hi ha ingressos. Els ingressos de l'administració per fer política 
social provenen dels impostos i de les taxes, i els impostos els paguen els que es 
guanyen la vida i les empreses. si no funciona l'economia, no hi ha ingressos. 

També considera que hi ha una sèrie d'activitats que no podríem fer-se sense la 
participació fonamental de l'ajuntament: el Vijazz no es pot fer sense l'ajuntament; la 
celebració dels premis Vinari a Vilafranca tampoc es pot fer sense la participació de 
l'ajuntament, o l’escola d'enoturisme, tampoc es pot fer sense la participació de 
l'ajuntament. I de la mateixa manera, tampoc es pot fer sense la participació de 
l'ajuntament el Most Festival, el Viver de cellers, el camí del vi, l'Oficina de Turisme 
remodelada o el VINSEUM.

http://www.vilafranca.cat/validacio


Vilafranca del Penedès, en data de la signatura electrònica

La veracitat del contingut d’aquest document es pot comprovar a www.vilafranca.cat/validacio PLAN_GEN_SIGN_2
11/2022/1028

Codi validació document:
14611641403121725227

Cort 14 · 08720 Vilafranca del Penedès
938 920 358 · www.vilafranca.cat Pàgina 20 de 52

4. Exp. núm. 2/2022/1566 – Aprovació de l’expedient de la rectificació de 
l’inventari consolidat de béns i drets de l’Ajuntament de Vilafranca del Penedès, a 
data 31 de desembre de 2021.

La Comissió informativa de Serveis Centrals i Hisenda PROPOSA al Ple municipal, per 
a la seva consideració i, si s’escau aprovació, el dictamen següent

ANTECEDENTS

Primer.- S’ha extret la informació que consta a l’aplicatiu de gestió patrimonial (GPA) 
corresponent a la rectificació de l’inventari general de béns de l’Ajuntament de 
Vilafranca del Penedès referida a data 31 de desembre de 2021 (Annexos I a VI que 
consten a l’expedient)

Segon.- D’acord amb aquestes dades les xifres per llibres resultants són les següents:

Llibre A: Bens, drets i obligacions de l’ens local
El valor total dels elements d’aquest llibre és de 134.794.688,55 € a data 31 de 
desembre de 2021 que es desglossa en els següents epígrafs:

- Epígraf I.1 Ús públic
El valor total dels elements d’aquest epígraf és de 45.284.161,63 € a data 31 
de desembre de 2021 i que es desglossa en els següents subepígrafs:

o I.1.A Parcs i Jardins amb valor total de 4.573.291,85 €
o I.1.B Places i Vials urbans amb valor total de 39.378.178,22 €
o I.1.D Altres béns d’ús públic amb valor total de 1.332.691,56 €

- Epígraf I.2 Servei Públic
El valor total dels elements d’aquest epígraf és de 52.378.343,29 € a data 31 
de desembre de 2021 i que es desglossa en els següents subepígrafs:

o I.2.A Immobles amb valor total de 43.521.572,37 €
o I.2.B Drets Reals amb valor total de 295.865,61 €
o I.2.C Mobles amb valor total de 8.560.905,31 €

- Epígraf III.1 Immobles
El valor total dels elements d’aquest epígraf és de 28.051.588,20 € a data 31 
de desembre de 2021

- Epígraf III.2 Drets Reals
El valor total dels elements d’aquest epígraf és de 1.675.011,63 € a data 31 de 
desembre de 2021

- Epígraf III.3 Mobles
El valor total dels elements d’aquest epígraf és de 6.191.147,34 € a data 31 de 
desembre de 2021

- Epígraf III.5 Quotes, parts alíquotes i títols representatius de capital
El valor total dels elements d’aquest epígraf és de 871.816,98 € a data 31 de 
desembre de 2021
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- Epígraf III.6 Crèdits i drets de caràcter personal
El valor total dels elements d’aquest epígraf és de 342.619,48 € a data 31 de 
desembre de 2021

Llibre B: Afectes al Patrimoni municipal del sòl
El valor total dels elements d’aquest llibre és de 3.720.494,99 € a data 31 de 
desembre de 2021 que es desglossa en els següents epígrafs:

- Epígraf 116 Bens i Drets revertibles
El valor total dels elements d’aquest epígraf és de 122.522 € a data 31 de 
desembre de 2021.

- Epígraf III.1 Immobles
El valor total dels elements d’aquest epígraf és de  3.597.972,99 € a data 31 de 
desembre de 2021

Llibre C: Afectes al Patrimoni Històric Artístic
El valor total dels elements d’aquest llibre és de 513.524,73 € a data 31 de desembre 
de 2021 que es desglossa en els següents epígrafs:

- Epígraf I.1 Ús públic
El valor total dels elements d’aquest epígraf és de 88,66 € a data 31 de 
desembre de 2021 i que es desglossa en els següents subepígrafs:

o I.1.D Altres bens d’ús públic amb valor total de 88,66 €

- Epígraf I.2 Servei públic
El valor total dels elements d’aquest epígraf és de 116.087,27 € a data 31 de 
desembre de 2021 i que es desglossa en els següents subepígrafs:

o I.2.C Mobles amb valor total de 116.087,27 €

- Epígraf III.3 Mobles
El valor total dels elements d’aquest epígraf és de 388.347,91 € a data 31 de 
desembre de 2021

Llibre E: Cedits a altres administracions o particulars però revertibles
El valor total dels elements d’aquest llibre és de 10.485.556,67 € a data 31 de 
desembre de 2021 que es desglossa en els següents epígrafs:

- Epígraf I.2 Servei públic
El valor total dels elements d’aquest epígraf és de 7.565.502,93 € a data 31 de 
desembre de 2021 

- Epígraf III.1 Immobles
El valor total dels elements d’aquest epígraf és de 2.920.053,74 € a data 31 de 
desembre de 2021

Tercer.- Consta a l’expedient informe dels Serveis Jurídics municipals

FONAMENTS DE DRET
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Primer.- Articles 100 i següents del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual 
s’aprova el Reglament del patrimoni dels ens locals.
Segon.- Article 11.2.a) de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, 
accés a la informació pública i bon govern

Tercer.- Article 48.1 del Decret 8/2021, de 9 de febrer, sobre la transparència i el 
dret d’accés a la informació pública.

Quart.- De conformitat amb l’article  222.3 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya la 
competència per a la rectificació i comprovació de l’inventari correspon al Ple de la 
Corporació.

D’acord amb els anteriors antecedents i fonaments de dret, s’ACORDA:

Primer.- Aprovar la rectificació de l’inventari de béns i drets de l’Ajuntament de 
Vilafranca del Penedès a data 31 de desembre de 2021 per un valor total de 
149.514.264,94 €, amb els efectes legals que corresponguin.

Segon.- Remetre aquest acord amb  una còpia íntegra i fefaent de l’inventari de 
l’Ajuntament de Vilafranca del Penedès a la Direcció General d’Administració Local de 
la Generalitat de Catalunya.

Tercer.- Publicar l’inventari de béns i drets rectificat al Portal de Transparència de 
l’Ajuntament de Vilafranca del Penedès

VOTACIÓ:

El Dictamen és aprovat per 19 vots favorables (7 JxV, 5 ERC, 5 PSC, 1 VeC, 1 C’s) i 2 
abstencions (2 CUP)

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que correspon al Ple l’aprovació de l'inventari. La 
informació detallada està disponible al gestor de Patrimoni. El valor total del Patrimoni 
és de 149 milions d'euros. Considera que l'important és la llista de béns, no el seu 
valor.

5. Exp. núm. 3/2022/1216 – Aprovació de la resolució de les al·legacions 
presentades sobre l’expedient de modificació de les Ordenances Fiscals per a l’exercici 
2023.

La Comissió Informativa de Serveis Centrals i Hisenda proposa que se sotmeti al Ple 
municipal, per a la seva deliberació i votació, el dictamen següent:

Es va aprovar provisionalment pel Ple municipal, el dia 18 d’octubre de 2022, 
l’expedient de modificació de diferents Ordenances fiscals reguladores dels tributs 
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municipals i prestacions patrimonials no tributàries per a l’exercici econòmic de 2023, 
de conformitat amb el que disposa el RDL 2/2004, de 5 de març, que aprova el Text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. L’edicte d’informació pública es va 
publicar en el Butlletí Oficial de la província el dia 20 d’octubre de 2022 i en el Diari 
EL PUNT AVUI, també el dia 20 d’octubre de 2022.

Es proposa d’ofici, des de la regidoria d’Hisenda, introduir en el tràmit d’aprovació 
definitiva de les Ordenances Fiscals que han d’entrar en vigor l’1 de gener de 2023 
modificacions puntuals que no van ser establertes en el Ple del 18 d’octubre, i que fan 
referència a aspectes puntuals que no afecten qüestions substancials, sinó que tenen 
relació amb alguna errada o omissió de caràcter involuntari en el moment de 
l’aprovació provisional.

Es formulen doncs, les propostes de modificació següents:

Ordenança fiscal núm. 4, reguladora de la taxa pel servei de cementiri 

L’article 6, tarifa C5, dedicada a readquisició o retrocés de drets funeraris a favor de 
l’Ajuntament, per concessions, ha de quedar així:

Descompte del 30%, del 40% i del 50% (no 31, 41 i 52 com es deia erròniament en 
l’aprovació inicial.

L’article 6, tarifa T3, on diu en l’aprovació inicial  T32 “de panteó o sepultura o 
sepultura general”, ha de dir: “de panteó o sepultura a sepultura general”. On diu T34 
“de panteó a sepultura o nínxol” ha de dir: diu “de panteó o sepultura a nínxol....”.

I on diu T35 “de panteó o sepultura o panteó o sepultura”, ha de dir: “de panteó o 
sepultura a panteó o sepultura”,

Ordenança fiscal núm. 6, reguladora de la taxa pel servei de gestió de residus 
municipals

L’article 6.2 l) de l’Ordenança disposa per al cas de la taxa per residus domèstics el 
fraccionament de la quota en dos terminis. 

Es proposa suprimir aquesta lletra l) de l’article 6.2, atès que es preveu ja 
expressament el fraccionament en l’article 10.3 de la mateixa Ordenança. 

L’article 10.3 ha de quedar redactat en els termes següents:

3.- El cobrament de les quotes corresponents a l’exercici següent al qual es va produir 
l’alta tindrà lloc anualment, mitjançant un rebut derivat de la matrícula o padró, d’acord 
amb el calendari de recaptació de tributs que s’estableixi.

Els rebuts anuals corresponents a la taxa de residus domèstics es cobraran en dos 
terminis, els mesos de juliol i novembre , amb el 50% de la taxa anual cadascun d’ells, 
fixats en el calendari anual aprovat per la Junta de Govern Local i que es faran públics.
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Els rebuts anuals corresponents a la taxa per gestió de residus comercials o assimilats es 
cobraran en tres terminis els mesos de juny, setembre i novembre d’una tercera part 
(33,33%) de la taxa anual cadascun d’ells, fixats en el calendari anual aprovat per la 
Junta de Govern Local i que es faran públics. 
Serà indispensable per al fraccionament de la taxa, tant per residus domèstics com per 
residus comercials, tenir els rebuts domiciliats en una entitat financera.

Nota: aquesta exigència de domiciliació per al fraccionament, també de la taxa per 
residus domèstics.  ja es preveu en altres Ordenances, per raons d’eficàcia.

Ordenança fiscal núm. 8, reguladora de la taxa pel expedició de documents 
administratius i altres serveis

Es proposa el redactat següent de la disposició final

Disposició Final

Aquesta Ordenança entrarà en vigor el dia següent de la seva publicació en el Butlletí 
Oficial de la Província, i començarà a aplicar-se a partir de llavors, sense necessitat 
d’esperar l’inici de 2023. El seu període de vigència es mantindrà fins que s'esdevingui la 
seva modificació o derogació expresses.

Nota: es pretén especialment, per raons tècniques, que la nova taxa per drets 
d’exàmens (participació en processos selectius), que preveu l’article 7, epígraf 8, pugui 
entrar en vigor abans de l’1 de gener de 2023, atès que les convocatòries dels processos 
selectius d’estabilització de personal han d’haver-se publicat per mandat legal abans del 
31 de desembre de 2022.

Ordenança fiscal núm. 15, sobre taxa d’ocupació de la via pública amb parades, etc.

Es proposa eliminar la lletra k) de l’article 4.2 de l’Ordenança, relativa a la taxa per 
l’ocupació amb llocs de venda d’aviram durant la Fira del Gall.

Lògicament, caldrà adaptar llavors la resta de lletres de l’article 4.2 (l’actual l serà la k, 
etc.).

Nota: es planteja aquesta mesura a proposta del Servei de Turisme, ja que es preveu 
que allò que abonin els paradistes passarà a ser un preu públic i no una taxa, perquè es 
relaciona molt més amb la recepció d’uns serveis integrals de mercat que no 
estrictament amb l’ocupació del domini públic.

Ordenança fiscal núm. 28, sobre l’impost de construccions, instal·lacions i obres 
(ICIO)

Es proposa matisar el redactat de l’article 9.7 de l’Ordenança, sobre pràctica de les 
liquidacions definitives de l’impost.

El text de l’article 9.7 serà:
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7.- A la vista de les construccions, les instal·lacions o les obres realitzades efectivament 
i del seu cost real efectiu, l'Ajuntament o entitat en qui delegui, mitjançant la 
comprovació administrativa corresponent modificarà, si és el cas, la base imposable a 
què es refereix l'apartat anterior, i practicarà la liquidació definitiva corresponent i 
exigirà del subjecte passiu o li reintegrarà, si és el cas, la quantitat que correspongui.

.........

Atès que durant el període d’exposició pública s’han presentat divuit al·legacions i un 
suggeriment: cincs per part de Ciutadans (Cs), dues per part d’Esquerra Republicana 
de Catalunya (ERC), vuit al·legacions i un suggeriment per part de Vilafranca en 
Comú (VeC), i dues per part de Candidatura d’Unitat Popular (CUP) respecte de les 
Ordenances aprovades provisionalment en data 18 d’Octubre de 2022. Les 
al·legacions i la seva contestació (d’acord amb la nota – informe que han emès el 
Tinent d’Alcalde de Serveis Centrals i Hisenda i la direcció de l’Àrea) són les següents:

1.- AL·LEGACIÓ PRIMERA (Cs), sobre l’ordenança fiscal núm. 26, reguladora de 
l’impost sobre béns immobles (IBI):

PROPOSTA: Establir en l’IBI una bonificació del 3,5% per pagament a la bestreta 
d’aquest impost.

RESPOSTA: Es DESESTIMA. en primer lloc perquè no és possible establir en els 
impostos bonificacions no previstes en el Text refós de la Llei d’hisendes locals, i una 
bonificació d’aquesta mena la llei no la preveu. En segon lloc perquè la bonificació del 
3,5 % podria en la pràctica anul·lar els efectes de l’actualització aprovada de les 
quotes de l’impost per a 2023, justament del 3,5%. I en tercer lloc perquè l’article 
12.1 de l’Ordenança ja estableix que les persones obligades tributàries que hagin 
domiciliat els seus rebuts pagaran la quota en quatre terminis anuals, d’un 25% del 
total cada termini.

2.- AL·LEGACIÓ SEGONA (Cs), sobre l’Ordenança fiscal núm. 2, reguladora de la taxa 
per intervenció en es activitats econòmiques i instal·lacions. 

PROPOSTA: que algunes de les quotes de l’article 5, que es determinen segons la 
classe de tramitació administrativa i superfície, s’estableixin per m2, a l’efecte de que 
siguin més proporcionals.

RESPOSTA: Es DESESESTIMA. La taxa té relació més que amb la grandària superficial 
de l’activitat, amb la complexitat de la tramitació tècnica i administrativa municipal. 
Tanmateix, l’Ordenança sí que té en compte la superfície ocupada per l’activitat, tot 
establint uns determinats trams de superfície, de manera que la quota varia segons el 
tram superficial. Substituir els trams per m2 de superfície complicaria la gestió i 
l’autoliquidació de la taxa, i obligaria a excessives i innecessàries tasques de 
comprovació de les superfícies reals ocupades per les activitats.

3.- AL·LEGACIÓ TERCERA (Cs), sobre l’Ordenança fiscal núm. 6 que regula la taxa de 
residus.
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PROPOSTA: que en el cas de residus comercials i assimilats, les quotes que segons 
l’article 6 es determinen per trams de superfície del local, es fixin també per m2.

RESPOSTA: Es DESESTIMA per les mateixes raons expressades quant a l’al·legació 2.

4.- AL·LEGACIÓ QUARTA (Cs), sobre l’ordenança fiscal núm. 26, reguladora de 
l’impost sobre béns immobles (IBI):

PROPOSTA: que en la bonificació per a certes famílies nombroses (article 5.4), el límit 
de la base liquidable de l’IRPF de tots els membres de la unitat familiar es deflacti un 
10% per adequar-se a l’IPC.

RESPOSTA: Es DESESTIMA. Els límits anuals d’ingressos nets actuals, de 36.500, 
44.000 i 58.500 euros, segons si els fills són tres, quatre o més respectivament, ja és 
prou correcte i just a efectes de bonificació. D’altra banda, cal tenir present 
l’increment de l’IPC no es tradueix necessàriament en un increment equivalent dels 
salaris i altres rendes de les persones físiques.

5.- AL·LEGACIÓ CINQUENA (Cs), sobre l’ordenança fiscal núm. 30, reguladora de 
l’impost sobre activitats econòmiques (IAE)

PROPOSTA:  que es bonifiqui en un 15% durant tres anys la quota de l’IAE per la 
instal·lació de punts de recàrrega elèctrica de vehicles d’un mínim d’11 kw per presa.

Comentari: la Llei 29/2021 ni imposa però admet, efectivament, que les Ordenances 
fiscals bonifiquin fins al 50% de l’IAE si s’han instal·lat punts de recàrrega de vehicles 
elèctrics en locals afectats a l’activitat, si les instal·lacions es troben homologades. 

RESPOSTA: Es DESESTIMA perquè d’acord amb la llei no es troba subjecta a l’IAE cap 
persona física, i les persones jurídiques tampoc si tenen una xifra neta de negoci 
anual inferior a 1 milió d’euros. Parlem doncs d’empreses de certa dimensió les que 
tributen per l’IAE, i establir un percentatge de bonificació de la quota total de l’IAE 
només perquè han instal·lat un punt de recàrrega de vehicles elèctrics es considera 
excessiu, i pot arribar a ser injust tributàriament.

6.- AL·LEGACIÓ SISENA (ERC), sobre l’ordenança fiscal núm. 26, reguladora de 
l’impost sobre béns immobles (IBI):

PROPOSTA: reintroduir el recàrrec únic del 50% sobre la quota líquida de l’impost per 
als habitatges desocupats sense causa justificada durant més de dos anys. 

RESPOSTA: Es DESESTIMA. Es recorda que el recàrrec el preveu l’article 72.4 del Text 
refós de la llei reguladora de les hisendes locals, i que s’esmentava en les Ordenances 
municipals fins l’any 2021, per bé que no es va aplicar mai, cosa que es pot fer si la 
mateixa Ordenança regula els requisits i procediments aplicables. L’Ordenança va 
suprimir l’esment al recàrrec l’any 2022, i ERC planteja reintroduir-lo i regular-lo a 
través de la mateixa Ordenança fiscal núm. 26.
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Com ja es va comentar via informe arran del debat de les Ordenances fiscals per a 
2022, atès que es va formular durant el període d’informació pública el manteniment i 
regulació del recàrrec  del 50%:

La mesura del recàrrec del 50% sobre habitatges buits que, en altres anys, s’ha inclòs 
en l’ordenança fiscal de diversos ajuntaments com el nostre, s’ha mostrat totalment 
ineficaç arreu i, a la pràctica, inaplicable (grans dificultats per determinar quan un 
habitatge es considera buit, canvis freqüents en la situació dels immobles, necessitat 
de seguir llargs procediments declaratius, etc.).

Per altra banda, a Vilafranca els habitatges que es podrien considerar com a buits, 
normalment estan en mans de particulars, petits propietaris que, per diversos motius, 
no els posen a lloguer o a la venda (habitatges amb problemes d’habitabilitat que 
necessiten rehabilitació, o que estan previstos per a ser ocupats per fills o familiars en 
el futur, o en el cas de lloguer la por a impagaments, legislació poc favorable, etc). 
No té massa sentit penalitzar per la via del recàrrec moltes d’aquestes situacions, 
sobretot a famílies amb possible situació econòmica precària que no pot fer front a 
rehabilitacions, etc, i que, amb aquesta mesura, pot veure’s agreujada.

Per aquest motiu s’ha proposat un canvi d’estratègia: la bonificació i l’ajut a aquelles 
persones que inclouen el seu habitatge en la borsa de lloguer social, o el destinen al 
programa de rehabilitació municipal. És preferible la bonificació que la sanció per 
incentivar als propietaris d’aquests habitatges.

En un altre sentit, el problema de l’accés a l’habitatge digne de joves i persones 
vulnerables s’ha de resoldre principalment generant habitatge protegit i social, tal 
com ja està fent l’Ajuntament de Vilafranca des de fa anys (promocions per habitatge 
protegit, allotjaments per a gent gran, pisos destinats al lloguer assequible, convenis 
de rehabilitació i ús amb propietaris, etc.) i que han generat un parc social 
d’habitatge notable. En canvi, no sembla que la solució passi per penalitzar els petits 
propietaris d’habitatges.

Finalment, seria més que discutible que qui tingui un habitatge desocupat i no 
l’arrendi per les raons que sigui, passi a fer-ho pel fet que vegi incrementada la seva 
quota d’IBI en un 50% arran de la seva situació de desocupació.

7.- AL·LEGACIÓ SETENA (ERC), sobre l’ordenança fiscal núm. 18, reguladora de la 
taxa per estacionament de vehicles en zones blaves d’estacionament regulat en 
superfície. 

PROPOSTA: que les zones d’estacionament de color taronja, dedicades a la mitjana i 
llarga durada, siguin considerades també zones blaves de curta durada amb la tarifa 
2, tenint així una doble consideració per tal de garantir una major ocupació.

RESPOSTA: Es DESESTIMA. La introducció de les zones taronja per a estades de mig 
dia i un dia, amb un import fix per a cada tram (mig o un dia) ve establerta en els 
estudis de mobilitat realitzats, i té per objectiu satisfer les necessitats específiques 
d’un sector determinat de demandants d’aparcament. El fet de permetre estacionar 
en aquestes zones en la modalitat de zona blava d’estada limitada en el temps, 
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implicaria usar aquests espais també per a finalitats alienes a les previstes, podent 
distorsionar el compliment de l’objectiu.

D’altra banda, s’ha licitat ja el contracte de serveis per a la gestió d’aspectes de les 
zones  d’estacionament regulat en superfície, establint-se en els plecs la forma de 
prestació, que inclou especificacions concretes sobre les zones taronja, amb efectes 
sobre la gestió i l’economia del contracte. Modificar ara aquestes previsions, quan el 
contracte no s’ha formalitzat encara, podria plantejar la necessitat d’establir 
modificacions contractuals abans de l’inici de l’execució. Es considera més prudent 
iniciar el nou sistema tal com es va preveure, i si en el futur d’estima adient fer un 
canvi en la línia plantejada per l’al·legació llavors ja es podrien estudiar els canvis 
necessaris.

8.- AL·LEGACIÓ VUITENA (VeC), sobre l’ordenança fiscal núm. 5, reguladora de la 
taxa per llicències urbanístiques. 

PROPOSTA: que la bonificació del 95% de la taxa prevista per a obres de rehabilitació 
fetes dins l’àmbit del Pla especial de reforma interior (PERI) del nucli antic, s’estengui 
a tot el nucli urbà del municipi.

RESPOSTA: Es DESESTIMA Es proposa desestimar l’al·legació. El text actual té la 
pretensió d’estimular la realització d’obres d’importància de rehabilitació en edificis 
antics del nucli antic de Vilafranca, per tal de promocionar la ciutat i la imatge urbana. 
Estendre el benefici fiscal a tot Vilafranca comportaria que totes les obres de 
rehabilitació, algunes de molta importància i situades en qualsevol indret de 
Vilafranca, només tributarien per la taxa en el percentatge del 5%, la qual cosa 
s’estima excessiva i poc justificada, i comportaria una sensible pèrdua de recaptació 
tributària. Els beneficis fiscals s’han d’establir selectivament per aconseguir objectius 
concrets i molt específics, i la seva generalització degrada el sentit global del tribut.

9.- AL·LEGACIÓ NOVENA (VeC), sobre l’ordenança fiscal núm. 5, reguladora de la 
taxa per llicències urbanístiques: 

PROPOSTA: que la bonificació de l’article 6, punt e2, referida a instal·lació de punts 
de recàrrega de vehicles elèctrics, sigui del 95%, i no del 90%.

RESPOSTA: S’ESTIMA l’al·legació. La resta de bonificacions d’abast mediambiental del 
mateix apartat de l’Ordenança són del 95%, percentatge que sembla també coherent 
en aquest cas.

Es modificarà per tant l’article 6, e2 de l’Ordenança, indicant el percentatge del 95%.

10.- AL·LEGACIÓ DESENA (VeC), sobre l’ordenança fiscal núm. 6 sobre taxa de 
residus. 

PROPOSTA: com en anys anteriors, es demana aplicar bonificacions variables en 
funció del nivell d’ús de la Deixalleria municipal o de la Deixalleria mòbil.
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RESPOSTA: Es DESESTIMA, també com en anys anteriors, ja que no es considera que 
la proposta tingui cap efecte en la millora selectiva ni en una fiscalitat més justa,  per 
diferents motius:

a. La deixalleria fixa es troba ubicada molt lluny del nucli urbà. Bàsicament està 
pensada per a elements voluminosos i el seu ús és molt baix per la població en 
general. No té massa sentit incentivar que la gent es desplaci allà i, per força, 
havent d’utilitzar el vehicle privat, la qual cosa és mediambientalment negativa. En 
canvi, l’Ajuntament ha potenciat la recollida d’aquests residus voluminosos porta a 
porta, per part dels serveis municipals mitjançant la cita prèvia, que eviti aquests 
desplaçaments.

b. La taxa de residus és força baixa. Per tant, una bonificació d’aquesta taxa seria 
poc apreciada, i en cap cas incentivaria l’ús de la deixalleria.

c. Cal recordar que la taxa de residus la paga el propietari de la l’habitatge. Per tant, 
en els casos d’habitatges de lloguer el fet que l’usuari (el llogater) faci una 
recollida millor, a ell no el beneficia en res fiscalment (la bonificació la rebria el 
propietari).

d. L’aplicació de bonificacions d’import molt menor com aquests tindria alts costos de 
gestió.

11.- SUGGERIMENT 1 I ÚNIC (VeC), sobre l’ordenança fiscal núm. 6 sobre taxa de 
residus. 

PROPOSTA: substituir la quota fixa per una part fixa i una altra de variable que tindria en 
compte aspectes com el valor cadastral, nombre de persones empadronades, superfície 
de l’habitatge, metres lineals de façana, consum d’aigua, categoria del carrer, etc.

RESPOSTA: Es DESESTIMA. El càlcul de la part variable de la taxa a partir d’elements 
tan diversos com consum d’aigua, valor cadastral, persones empadronades que poden 
anar variant sovint, categoria del carrer, etc., seria altament costós i antieconòmic, més i 
quan ens referim únicament a habitatges, els quals paguen una única quota anual de 
156 euros, o de 0 euros en cas d’insuficiència de recursos. D’altra banda, fins i tot si 
s’optés per considerar totes les dades variables proposades per establir una part variable 
de la taxa no s’estaria realment premiant o penalitzant el volum real de residus generat 
en l’habitatge, la recollida dels quals constitueix el fet imposable de la taxa. És 
versemblant que en un habitatge amb valor cadastral baix, poca gent empadronada, 
ubicació en un barri i baix consum d’aigua generi més residus que un altre amb més 
valor, més gent vivint-hi, situat al centre i amb més consum d’aigua

Cal esmentar que l’al·legació també indica que caldria modificar el sistema de recollida 
de residus, i fomentar polítiques de reutilització, reducció i reciclatge de residus. Aquest 
punt no es comenta perquè no té relació amb el contingut de l’Ordenança fiscal.

12.- AL·LEGACIÓ ONZENA (VeC), sobre l’ordenança fiscal núm. 12, sobre taxa per 
entrada de vehicles. 
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PROPOSTA: que l’import de la taxa que estableix l’article 4, i que actualment es 
determina segons els metres lineals de façana i trams diferenciats de places 
d’aparcament existents en el local, tingui en compte no trams de nombre de vehicles, 
sinó les places d’aparcament exactes realment existents.

RESPOSTA: Es DESESTIMA. Els trams existents en l’article 4 ja diferencien força 
correctament la capacitat real de l’aparcament, i es poden determinar a partir de 
diferents dades disponibles. Establir la tributació segons el nombre exacte de places 
obligaria a inspeccionar prèviament, de manera personal i directa, tots els locals i 
soterranis destinats a aparcament a Vilafranca. Això implica un volum ingent de feina 
d’inspecció, desplegar costosos mecanismes per a aconseguir l’entrada real als locals 
privats i, a més, cal tenir en compte que establir de manera exacta i indiscutible el 
nombre real de places no sempre esdevé senzill ni pacífic.

13.- AL·LEGACIÓ DOTZENA (VeC), sobre l’ordenança fiscal núm. 13, sobre taxa per 
ocupació del sòl, vol i subsol de la via pública.

PROPOSTA: que la bonificació del 95% de la taxa per ocupacions amb sacs, runes, 
materials, tanques, etc., aplicable en certs casos a les zones del PERI del nucli antic i 
béns catalogats s’estengui a totes les obres de rehabilitació del nucli urbà de Vilafranca.

RESPOSTA: ES DESESTIMA per les mateixes raons que es comenten arran de l’al·legació 
núm. 1 sobre l’Ordenança fiscal núm. 5

14.- AL·LEGACIÓ TRETZENA (VeC), sobre l’ordenança fiscal núm. 15, sobre taxa per 
ocupació del sòl, vol i subsol de la via pública amb parades, barraques, casetes de 
venda, etc. 

PROPOSTA: que no es porti a terme l’increment de la taxa en alguns mercats singulars 
com el de Santa Llúcia (article 5.2, lletra j), atesa la davallada de vendes.

RESPOSTA: ES DESESTIMA. No es troba justificada la congelació de la taxa en aquest 
cas, més i quan la voluntat municipal és la de fomentar el mercat no sedentari ordinari, 
com el dels dissabtes i els dimarts, i no tant mercats singulars com el de Sant Llúcia que 
esdevenen només ocasionals.

15.- AL·LEGACIÓ CATORZENA (VeC), sobre l’ordenança fiscal núm. 26, reguladora de 
l’impost sobre béns immobles (IBI):

PROPOSTA: incrementar el tipus impositiu de l’IBI (del 0,836 aprovat provisionalment al 
0,875) en els casos d’immobles urbans amb major valor cadastral (sempre amb el límit 
del 10% dels immobles  de més valor per a cada ús i si el valor cadastral supera els 
300.000 euros), destinats a comerços, magatzems, solars, oficines o oci.

RESPOSTA: ES DESESTIMA. No es considera que sigui cert que la proposta permeti 
una fiscalitat ‘més progressiva i justa a nivell local’, ja que cal recordar que l’IBI grava 
el valor cadastral de l’immoble, no el benefici de les activitats que s’hi porten a terme, 
podent donar-se el cas que activitats amb pèrdues i amb dificultats econòmiques, 
siguin les que rebin l’impacte d’aquesta mesura. 
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El tribut de l’IBI ja és progressiu en funció del valor cadastral (és un impost sobre el 
valor de l’immoble), i no sembla correcte augmentar l’impost a les activitats 
econòmiques, independentment dels beneficis que puguin tenir (poden ser 
perfectament pèrdues i estar en situació econòmica complicada). Un major valor 
cadastral d’un immoble en el qual té lloc una activitat econòmica no té una relació 
directa amb la capacitat econòmica del propietari de l’immoble.

16.- AL·LEGACIÓ QUINZENA (VeC), sobre l’ordenança fiscal núm. 26, reguladora de 
l’impost sobre béns immobles (IBI):

PROPOSTA: reintroduir el recàrrec del 50% de la quota per als habitatges desocupats 
durant més de dos anys sense causa justificada.

RESPOSTA: ES DESESTIMA per les mateixes raons exposades quant a l’al·legació d’ERC 
sobre l’IBI en el mateix sentit.

17.- AL·LEGACIÓ SETZENA (CUP), sobre l’ordenança fiscal núm. 26, reguladora de 
l’impost sobre béns immobles (IBI):

PROPOSTA: planteja reintroduir el recàrrec del 50% de la quota per als habitatges 
desocupats durant més de dos anys sense causa justificada.

RESPOSTA: ES DESESTIMA per les mateixes raons exposades quant a les al·legacions 
d’ERC i Vilafranca en Comú sobre l’IBI en el mateix sentit.

18.- AL·LEGACIÓ DISSETENA (CUP), sobre el preu públic per assistència a l’escola 
municipal de música M. Dolors Calvet 

PROPOSTA: establiment de bonificacions en funció de la renda.

RESPOSTA: ES DESESTIMA. Aquesta Ordenança actualment és inexistent, i el Ple 
municipal no ha d’aprovar les tarifes de l’escola municipal de música.

Efectivament, quant a preus públics, tots ells consten en els annexos de l’Ordenança 
núm. 42, general de preus públics, i els aprova la Junta de Govern Local. Però a més, en 
aquest cas, ni tan sols existeix preu públic. L’escola municipal de música la gestiona 
l’EPEL Institut Municipal de Formació, i els imports que es paguen per assistir-hi són 
legalment tarifes o preus privats que són aprovats pel consell d’administració de l’EPEL, 
on ha de tenir lloc el debat corresponent quan pertoqui.

Per tot allò exposat, i vist l’informe – proposta emès per la direcció i la regidoria de 
l’Àrea de Serveis Centrals i Hisenda,

S’ACORDA:

PRIMER: Desestimar les al·legacions presentades pel grup municipal de Cs, referents 
a les ordenances núm. 2, 5, 6, 12, 16, 20, 22, 23, 26, 27 i 34.

SEGON: Desestimar les al·legacions presentades pel grup municipal ERC, referents a 
les ordenances núm. 26 i 18.
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TERCER: Desestimar les al·legacions i suggeriment presentades pel grup municipal 
VeC , referent a l’ordenança 5 (al·legació vuitena), 6, 12, 13 i 15.

QUART: Estimar l’al·legació presentada pel grup municipal VeC , referent a 
l’ordenança 5 (al·legació novena), sobre bonificació del 95% en la taxa per llicències 
urbanístiques per la instal·lació de punts de recàrrega de vehicles elèctrics.

CINQUÈ: Desestimar les al·legacions presentades pel grup municipal CUP, referents a 
les ordenances núm. 26 i preu públic 34.

SISÈ: Aprovar definitivament, una vegada resoltes les reclamacions presentades, les 
següents Ordenances fiscals reguladores dels tributs municipals que van ser 
aprovades en la sessió plenària de l’Ajuntament en data 18 d’octubre de 2022 i que 
han estat objecte d’al·legacions. S’entén aprovat definitivament el text inicial de 18 
d’octubre de 2022 quan l’al·legació resta desestimada, i amb els canvis corresponents 
quan l’al·legació s’estima. Queda incorporat el text de l’al·legació de VeC sobre 
l’Ordenança fiscal núm. 5 (taxa per llicències urbanístiques), fixant en el 95% la 
bonificació per instal·lació de punts de recàrrega de vehicles elèctrics.

També resten incorporades les modificacions puntuals introduïdes d’ofici que s’han 
esmentat anteriorment, i que afecten les Ordenances fiscals núms. 4, 6, 8, 15 i 28.

Les Ordenances afectades que han estat objecte d’al·legacions, són:

 Ordenança fiscal núm. 2, reguladora de la taxa per la prestació dels serveis 
d’intervenció administrativa de les activitats i instal·lacions dels ciutadans i les 
empreses, a través del sotmetiment a prèvia llicència, comunicació o declaració 
responsable, i  pels controls posteriors a l’inici de les activitats, els controls 
periòdics i les revisions periòdiques.

 Ordenança fiscal núm. 4, reguladora de la taxa pel servei de cementiri, 
conducció de cadàvers i altres serveis fúnebres de caràcter municipal. 

 Ordenança fiscal núm. 5, reguladora de la taxa per llicències o la comprovació 
d’activitats comunicades en matèria d’urbanisme 

 Ordenança fiscal núm. 6, reguladora de la taxa per la prestació del servei de 
gestió de residus municipals.

 Ordenança fiscal núm. 8, reguladora de la taxa pel expedició de documents 
administratius i altres serveis

 Ordenança fiscal núm. 12, reguladora de la taxa d’Entrada de Vehicles
 Ordenança fiscal núm. 13, reguladora de la taxa per ocupació del sòl, vol i 

subsol de la via pública.
 Ordenança fiscal núm. 15, reguladora de la taxa per ocupació de la via pública 

amb parades, barraques, casetes de venda, etc.
 Ordenança fiscal núm. 18, reguladora de la taxa per l’estacionament de 

vehicles en zones blaves d’estacionament regulat en superfície.
 Ordenança fiscal núm. 26, reguladora de l’Impost de Bens Immobles (IBI)
 Ordenança fiscal núm. 28, reguladora de l’impost sobre construccions, 

instal·lacions i obres.
 Ordenança fiscal núm. 30, reguladora de l’impost sobre activitats econòmiques.
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 Preu Públic que regula l’assistència a l’Escola Municipal de Música Maria Dolors 
Calvet (Ordenança 34 no vigent).

SETÈ: Les modificacions de les Ordenances fiscals reguladores dels tributs municipals 
i prestacions patrimonials no tributàries aprovades en la sessió plenària de 
l’Ajuntament en data 18 d’octubre de 2022, i que no han estat objecte de cap 
al·legació, suggeriment o rectificació durant el termini de trenta dies hàbils concedit, 
es consideren que han quedat ja aprovades tàcitament arran de la finalització del 
termini d’informació pública.

Aquestes modificacions aprovades definitivament afecten les Ordenances següents: 

 Ordenança fiscal núm. 00, general de gestió, liquidació, inspecció i recaptació 
dels ingressos de dret públic municipals.

 Ordenança fiscal núm. 7, reguladora de la taxa per retirada de vehicles o 
immobilització dels mateixos per mitjans mecànics, abandonats o estacionats 
defectuosa o abusivament a la via pública

 Ordenança fiscal núm. 7, reguladora de la taxa per prestació de Serveis dels 
Mercats Municipals

 Ordenança fiscal núm. 9, reguladora de la taxa per prestació dels serveis dels 
mercats municipals

 Ordenança fiscal núm. 10, reguladora de la taxa per reposició de paviment 
asfàltic, d’obertura de sondatges o rases a la via pública, així com de les vorades 
i voreres que s’haguessin modificat per a guals, i danys a l’arbrat i espais verds

 Ordenança fiscal núm. 14, reguladora de la taxa per ocupació de terrenys d’ús 
públic amb taules i cadires

 Ordenança fiscal núm. 17, reguladora de la taxa per aprofitament especial amb 
motiu de la celebració civil de casaments a l’ajuntament

 Ordenança fiscal núm. 26, reguladora de l’Impost sobre Béns Immobles
 Ordenança fiscal núm. 29, reguladora de l’Impost Increment del Valor dels 

Terrenys, Plusvàlua.
 Ordenança fiscal núm. 31, reguladora de la Tarifa del Servei de Subministrament 

d’Aigua Potable i del Servei de Clavegueram (prestació patrimonial de caràcter 
públic no tributari).

 Ordenança fiscal núm. 31, reguladora de la taxa per Serveis especials de la 
Policia Local

 Ordenança fiscal núm. 36, reguladora de la taxa per serveis especials de la 
Policia local

 Ordenança fiscal núm. 37, reguladora de la taxa per Inspecció Sanitària per als 
Comerços Minoristes Establiments i Serveis d’Àmbit Municipal que desenvolupin 
activitats que puguis suposar un risc per a la Salut Pública.

 Ordenança fiscal núm. 39, reguladora de la taxa per la Utilització dels Horts 
Municipals

VUITÈ: Les Ordenances no esmentades en els punts 2n i 3r anteriors mantenen el 
text vigent l’any 2022.

NOVÈ: Aquest acord es notificarà a les persones i entitats que han presentat 
al·legacions o esmenes, i es publicarà en la part necessària en el Butlletí Oficial de la 
Província. En el BOPB i en el portal de transparència de l’Ajuntament es publicarà el 
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text íntegre de les modificacions de les Ordenances aprovades definitivament, de 
forma expressa o tàcita.

DESÈ: Contra els presents acords definitius d’imposició i ordenació de tributs i de 
modificació d’ordenances fiscals podran els interessats interposar recurs contenciós 
administratiu en el termini de dos mesos comptats des del dia següent al de 
publicació d’aquests acords i de les ordenances en el Butlletí Oficial de la Província, 
davant la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de 
Catalunya.

VOTACIÓ:

El Dictamen és aprovat per 12 vots favorables (7 JxV, 5 PSC) i 9 vots en contra (5 
ERC, 2 CUP, 1 VeC, 1 C’s)

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que les ordenances fiscals es van aprovar 
provisionalment a l'octubre. En el període d'informació pública s'han fet 5 correccions 
del redactat de diverses taxes. Es van presentar al·legacions pels diferents grups 
municipals i s'ha acceptat una al·legació de Vilafranca en Comú. 

No accepten moltes al·legacions per la dificultat de gestió o perquè plantejaven massa 
reducció de recaptació. Altres no s'accepten perquè van en sentit contrari a la 
proposta del Govern.

En quant a la bonificació per l'ús de les deixalleries, la Mancomunitat acaba de signar 
el contracte de la gestió de les deixalleries. Segurament en un futur es podrà introduir 
la bonificació per l'ús.

No estan d'acord amb l’augment dels impostos a les empreses que tenen els 
immobles de més valor perquè això no vol dir que guanyin més. I menys ara amb la 
crisi.

El recàrrec del 50% de l’IBI dels pisos buits, es recaptaria poquíssim. Hi ha pocs pisos 
buits i estan en mans de petits propietaris. La penalització no suposa incrementar el 
parc de lloguer. Per la reactivació del mercat de lloguer, l'equip de Govern incentiva el 
lloguer assequible o mitjançant convenis de rehabilitació o incentivant el mercat 
d'habitatge. Amb la penalització segurament la recaptació serà inferior a la despesa 
de gestió del recàrrec.

El Sr. Eladio García (C’s) manifesta que pensen que el barem per pagar les taxes en 
metres quadrats són injustos. La resposta de l'ajuntament és que és difícil gestió, 
però els metres quadrats és una dada que ja tenen. En la tributació de les famílies 
nombroses, es demana una deflactació del IPC de l'any. 

També proposaven bonificar el pagament el avançada del IBI que l'equip de Govern 
no ha acceptat. 
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També demanaven a la bonificació de l’IAE a les empreses que instal·lin carregadors 
elèctrics superiors als 11 kw/hora.

 La Sra. Montse Romagosa (VeC) manifesta que des de Vilafranca en Comú entenen 
que cal recaptar i fer-ho de forma progressiva per tal de tenir uns serveis públics -
educació, cultura, habitatge, salut,- ben dimensionats d’acord amb les necessitats de 
la ciutadania i alhora, de qualitat.

També entenen que estem en un moment difícil, però és en moments difícils quan cal 
demanar que qui mes tingui més pagui, en el benentès  que aquesta mesura no es ni 
un càstig, sinó una mostra de solidaritat, per la qual tothom contribueix en la mesura 
de les seves possibilitats, a fi i efecte de reduir les desigualtats i avançar en equitat 
social, ara seriosament compromesa. La desigualtat ja es un problema objectivat: a 
Catalunya, i a Vilafranca, un 25% de la població viu en el llindar de la pobresa.
 
Fins fa poc l’agenda internacional només recollia l’erradicació de la pobresa però ara 
la desigualtat es present de manera transversal en els objectius de desenvolupament 
sostenible de la ONU. Les desigualtats, la inequitat social és un problema objectivat al 
món. També a Vilafranca, perquè mes a mes, la xifra de famílies i persones que 
necessiten del Rebost Solidari per tirar endavant, augmenta. De maig a novembre de 
2022: +67 families; +190 persones. la meitat dels quals son menors. 
Afortunadament -escolten des de la regidoria- el menjar no falta i no s’han de 
preocupar. Des de VeC Sí que els preocupa aquest augment perquè la beneficència no 
es la solució. Des de VeC sí que els preocupa aquest augment perquè és un indicatiu 
de que a la nostra vila no estem aplicant polítiques públiques redistributives, 
polítiques públiques que redueixin les desigualtats. Polítiques públiques 
implementades sota el principi de l’equitat.

És per això que insisteix en la progressivitat fiscal, establerta ja d’entrada. 
Especialment en els impostos i en els preus públics, així com en les taxes allà on sigui 
possible.

Pensa que és el sistema fiscal més equitatiu i el que dona mes dignitat, ja que 
minimitza les polítiques assistencialistes basades en la beneficència.

No prendre en consideració mesures de caire social, abordades des de l’equitat i la 
dignitat, pot posar en risc el progrés i la cohesió social. També a la nostra vila. Així 
doncs, un any més, proposa una fiscalitat més social, més verda i que tingui en 
compte la perspectiva de gènere.

Més social afavorint la distribució equitativa de les càrregues fiscals, implementant 
beneficis fiscals en el pagament dels tributs per raons socials, familiars i de gènere i 
dissenyant un sistema d’impostos, preus i taxes progressius. n l’IBI hi ha un marge 
d’un 10% per aplicar en el 10% d’immobles no residencials de major valor cadastral i 
en les taxes, establint progressivitat en lloc de proporcionalitat.

Més verda, les OOFF pel 2023 avancen en mesures mediambientals, es cert. I 
avancen recollint propostes que des de VeC havíem anat proposant en anys anteriors. 
Però no avancen prou, al seu criteri: no es contempla incentivar l’ús de la deixalleria i 
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no s’avança en el model de recollida de residus, model caducat a la nostra vila fet que 
comporta que cada any ens costi més car als vilafranquins i vilafranquines aquest 
servei. 

Amb perspectiva de gènere, fem Conselleries d’Igualtat, regidories d’Igualtat, Plans 
d’Igualtat que són necessaris i estem avançant, es cert, però no oblidem que són les 
polítiques públiques, totes -i les OOFF i els Pressupostos en són l’eina més potent- les 
que aplicades transversalment amb perspectiva de gènere ens faran avançar de 
manera efectiva en corregir i reduir les desigualtats que es donen per raó de gènere.

Fa tres anys es va fer als regidors una formació sobre pressupostos en perspectiva de 
gènere (a la que per cert no hi va anar cap regidor de l’equip de Govern, excepte 
l’organitzadora), i no s’ha fet cap estudi des de la perspectiva de gènere dels 
pressupostos de Vilafranca durant aquests anys. 

Van presentar al·legacions a la taxa recollida residus proposant progressivitat 
/bonificacions de caire social, familiar i de gènere i bonificació per l’ús deixalleria, 
incentivant la reducció i el reciclatge. Es desestima estudiar nous sistemes per fer 
més proporcional la taxa a la generació de residus, argumentat que és difícil, però, si 
és mes justa, per què no volen fer-ho?

En l’IBI proposen progressivitat: imposant una fiscalitat major al 10% dels béns 
immobles urbans no residencials, o sigui, comercials, magatzems, solars, oficines i 
oci, amb major valor i sempre per sobre de 300.000€ No és cert, com es diu a la 
resposta que l’IBI sigui progressiu: “El tribut de l’IBI ja és progressiu en funció del 
valor cadastral”: és proporcional!

També proposaven un 50% de recàrrec als pisos buits de grans tenidors, que ja hi 
havia estat recollit. La resposta de l’equip de Govern: “s’ha mostrat totalment ineficaç 
arreu i, a la pràctica, inaplicable”. Per a VeC no és veritat.  En d’altres viles i ciutats 
s’està aplicant sense problemes. De cap manera és incompatible, com planteja l’equip 
de Govern estimular que es lloguin pisos buits mitjançant bonificacions de l’IBI, amb 
penalitzar als que no ho fan. Segons el Pla d’Habitatge, hi ha 273 pisos buits en mans 
de grans tenidors a la vila. Entenen que Junts defensi els grans propietaris i els grans 
tenidors, però no entenen que també ho faci el PSC.

Entrada guals: progressivitat. Coeficient per vehicle, no per trams. 

Bonificacions per obres a tota la vila, no només al Centre històric. Resposta: “El text 
actual té la pretensió d’estimular la realització d’obres d’importància de rehabilitació 
en edificis antics del nucli antic de Vilafranca, per tal de promocionar la ciutat i la 
imatge urbana.”

Aquesta resposta dona a entendre que només el centre històric dona caràcter i 
personalitat a la nostra vila. Al nostre entendre, es un menysteniment als barris que 
conformen la nostra vila. Sense els barris, Vilafranca no seria Vilafranca.

A més es desestima perquè es diu que disminuiria la recaptació! En canvi en la 
justificació de la desestimació de l’IBI no és reconeix que augmentaria la recaptació.
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La resposta de l’equip de Govern és un no a tot, excepte una correcció d’error (OF 5). 
No a les propostes que farien possible recaptar més, redistribuint les càrregues des de 
l’equitat i la dignitat. Resposta de l’equip de Govern: puja del 3,5% a tothom. Ni 
equitat, ni dignitat, ni solidaritat. 

Anuncia el vot desfavorable

El Sr. Noel Viñas (CUP) manifesta que van votar en contra el aprovació inicial. Estan 
lluny d’una fiscalitat justa, ambiental i social. 
 
Van presentar dues al·legacions: recàrrec del 50% de l'IBI pels habitatges desocupats 
i la tarifació social de l'Escola de música. 

Vilafranca necessita accions per revertir la situació d'accés a l'habitatge i una 
d'aquestes mesures és el recàrrec del 50% de l'IBI els habitatges desocupats. A 
través de la Llei d'hisendes locals s'estableix que el creuament de dades del consum 
d'aigua i del padró municipal són proves vàlides, si les ordenances fiscals així ho 
estableix. Han comprovat que La veritable raó per desestimar la proposta és 
purament política. El Govern en matèria d'habitatge no té un horitzó clar. 

També van al·legar per la tarifació social de l'Escola de música. Ja saben que això és 
potestat del Consell d'Administració de l'EPEL. l Cal la introducció del debat de criteris 
de fiscalitat progressiva a l'Escola de música tal com ja es fa a les Llars d'infants. 
Volen introduir el debat a l'ajuntament i creuen que cal tenir criteris de renda a l'hora 
d'accedir a aquests serveis. 

Anunciar el vot desfavorable.

La Sra. Gemma Urgell (ERC) manifesta que en l'aprovació inicial es van abstenir amb 
la voluntat de donar un vot de confiança a l'equip de Govern. No s'ha d'acceptar les 
seves al·legacions i per això ara, votaran en contra.

Van proposar recuperar el recàrrec del 50% als pisos buits per tal de mobilitzar el 
parc d'habitatge. El regidor ha rebatut el tema parlant intuïcions i no aportant dades. 
No entenen que es deixi perdre una eina important com aquesta. Això ja s'aplica per 
exemple a l'ajuntament de Tarragona.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que els impostos de l'ajuntament no poden ser 
progressius. Si ho poden ser algunes taxes. Intueixen que la majoria dels pisos són 
de petits propietaris perquè no hi ha propietats de bancs o de fons voltors. Cal tenir 
clar que es fa davant d'un habitatge buit, se'l penalitza o se l’incentiva. Els grups 
opten per penalitzar, l'equip de Govern per incentivar.

La Sra. Montse Romagosa (VeC) manifesta que en l'IBI, el recàrrec als immobles de 
més gran valor, sí que hi ha recorregut.

SERVEIS A LES PERSONES I PROMOCIÓ SOCIAL

6. Aprovació de la renuncia al procediment de licitació per a l’adjudicació de diferents
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entitats de l’anomenada “Casa Feliu”.

La Comissió informativa de Serveis a les Persones i Promoció Social PROPOSA al Ple 
municipal, per a la seva consideració i, si s’escau aprovació, el dictamen següent

ANTECEDENTS

Primer.- El Ple de la Corporació en sessió de data 17 de maig de 2022 va aprovar 
l’expedient i el plec de clàusules administratives regulador de l’alienació, mitjançant 
subhasta, de les diferents entitats que formen part de l’anomenada “Casa Feliu”, 
propietat de l’Ajuntament de Vilafranca del Penedès.

Segon.- L’anunci de licitació es va publicar en el perfil del contractant de l’ajuntament 
en data 31 de maig de 2022, i durant el termini per presentar ofertes únicament es 
van presentar dues ofertes.

Tercer.- En data 14 d’octubre de 2022, una de les persones licitadores ha presentat 
renuncia a l’oferta presentada.

Quart.- L’objectiu d’alienar les diferents entitats de “Casa Feliu” era destinar el crèdit 
obtingut per la venda  a ampliar el patrimoni públic del sòl i habitatge, amb la compra 
d’un nombres més gran d’habitatges amb finalitat social d’una manera més 
homogènia per tota la ciutat, afavorint la cohesió social, finalitat que no es poden 
assolir amb l’alienació de dues de les catorze entitats objecte de subhasta, per la qual 
cosa es considera necessari fer un replantejament de la fórmula adoptada inicialment 
i gestionar directament l’ajuntament aquests habitatges mitjançant lloguers 
assequibles.

FONAMENTS JURÍDICS

Primer.- Decret 336/1988, pel qual s’aprova el Reglament de Patrimoni dels ens locals 
(RPEL)

Segon.- Article 152.3 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector 
Públic.

En virtut dels antecedents i fonaments de jurídics anteriors, s' ACORDA:

Primer.- Renunciar al procediment de licitació per a l’adjudicació de diferents entitats 
de l’anomenada “Casa Feliu”, atès que amb el mateix no s’assoleixen les finalitats 
d’interès públic preteses.

Segon.- Publicar aquest acord al Perfil del Contractant de l’Ajuntament de Vilafranca 
del Penedès.

VOTACIÓ:

El Dictamen és aprovat per unanimitat (21/21)
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INTERVENCIONS:

La Sra. Lourdes Sánchez (PSC) manifesta que en el seu dia es va aprovar pel plenari 
les bases per l'alineació dels habitatges de la Casa Feliu amb l'objectiu d'aconseguir 
ampliar el parc d'habitatge i aconseguir més habitatge i fer política social als Barris i 
revertir algunes situacions i treballar en favor de la cohesió social. No he estat 
possible, per la qual cosa la renúncia s'ha de formular pel mateix òrgan que va decidir 
l'alineació i portar la gestió directa de la Casa Feliu.

El Sr. Eladio García (C’s) anuncia el vot favorable. És una pena que no s’hagi pogut 
alienar.

La Sra. Montse Romagosa (VeC) manifesta que des de Vilafranca en Comú hi votaran 
a favor perquè amb aquesta renuncia ratifiquen la seva proposta inicial, proposta 
segons la qual aquests habitatges no havien de sortir a licitació, sinó que havien 
d’anar a incrementar el parc d’habitatge públic i de lloguer assequible de la vila. 
Donant així compliment a la voluntat de la Sra. Feliu, voluntat de donar-li un ús social 
a la finca.

Inicialment es va plantejar una subhasta pública dels habitatges rehabilitats per 
destinar els beneficis a la compra d’altres habitatges en diferents barris de la vila. Des 
de Vilafranca en Comú sempre hi han vist una mirada classista i antisocial en aquesta 
proposta i és per això que sempre s’hi vàrem oposar.

La proposta inicial de l’equip de Govern no ha tingut el resultat esperat. Tothom sap 
que el conte de la lletera acaba malament. I l’equip de Govern ha hagut de canviar de  
Pla.

Però en aquest segon Pla hi continuen veient una mirada classista i poc social, perquè 
aquests habitatges finalment es gestionaran per la via de la borsa de lloguer 
assequible, diu la convocatòria que el lloguer assequible s’adreça a les persones que, 
malgrat tenir feina i ingressos estables, tenen dificultats per a accedir al mercat de 
lloguer de l’habitatge lliure i els deixa en situació de risc d’exclusió residencial i és per 
això que s’estableixen a les bases de la convocatòria uns ingressos mínims i uns 
màxims, uns ingressos que estan entre 20.000 i 40.000€ anuals.

Novament, des de Vilafranca en Comú hi veuen una mirada poc social i classista 
perquè aquest barem d’ingressos deixa fora a totes les persones i famílies -i en son 
moltes- que tenen uns ingressos equivalents al SMI -poc mes de 1000€ mensuals-. I 
aquestes persones i famílies son les que veritablement estan en risc d’exclusió 
residencial. Pensen que el mínim exigit en aquesta convocatòria és massa elevat i que  
hauria d’estar en consonància amb el SMI.

D’acord amb aquesta reflexió, també consideren que en les Bases d’accés a la borsa 
d’habitatge de lloguer assequible de l’Ajuntament de Vilafranca,  hi hauria de constar 
els ingressos mínims necessaris, també en relació amb el SMI.
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Segons la informació que ens ha arribat de la regidoria d’Habitatge sobre les bases 
d’accés a aquesta borsa de lloguer assequible, no hi ha ingressos mínims ni màxims 
establerts.

Resumint, des de Vilafranca en Comú consideren que tota la gestió dels pisos de Casa 
Feliu ha estat una vergonya i demostra la mentalitat classista i antisocial del govern 
municipal de Junts x Vilafranca i PSC, amb el vistiplau inicial d’un dels grups de 
l’oposició (ERC).

Des de Vilafranca en Comú sempre han defensat que aquests pisos havien de 
destinar-se a ampliar el parc públic d’habitatge municipal, i fer-ho amb veritables 
criteris socials.

 El Sr. Noel Viñas (CUP) manifesta que arribem a un capítol final dilatat en la història 
per la falta de rumb de l'equip de Govern. L'edifici va ser cedit a l'ajuntament al maig 
de 2011, a canvi que es dediqués a habitatge d'usos socials. Llavors es va dir que es 
faria un equipament per a gent gran, habitatges per a gent gran. Al juny de 2020 van 
finalitzar a les la rehabilitació total de la Casa Feliu amb 11 habitatges, tres dels quals 
ja feien la seva funció des de 2018. Llavors deien que estaven acabat de redactar les 
bases per l'adjudicació. De cop i volta, a principis i 2022 es va produir un gir de guió, 
quan es va comunicar que es volia vendre per tal de comprar posteriorment més 
habitatge. La CUP va posicionar-se en contra. Ningú els va fer cas. Al maig va iniciar 
la licitació i al setembre l'ajuntament només havia rebut dues ofertes. Finalment a 
l'octubre es va decidir que l'Ajuntament gestionaria els habitatges directament a 
lloguer assequible. Durant dos anys i mig a Vilafranca han quedat 8 habitatges públics 
buits sense fer la seva funció social. Això és inadmissible i els demostra que l'equip de 
Govern no té un rumb clar en matèria d'habitatge.

Anuncia el vot en contra

La Sra. Montse Espinosa (ERC) anuncia el vot favorable i manifesta que després del 
fracàs de l'operació, només queda l'opció de retrocedir l’acord del Ple de maig. Cal 
posar tots els recursos per obtenir un parc d'habitatge públic digne. Això només 
s’aconsegueix amb un equip de Govern que realment aposti per abocar els recursos 
necessaris per aconseguir-ho i aposti per posar-hi totes les eines i que tingui un 
projecte clar i seriós sense improvisacions. S'ha demostrat que l'operació no estava 
del tot ben estudiada abans de dur-la a terme.

La Sra. Lourdes Sánchez (PSC) manifesta que abans el senyor Magallón ha de 
demanat el respecte a la manera de treballar dels regidors i regidores. Demana que 
no es frivolitzi i no es titllii de política classista, ja que això no he estat així. La 
voluntat de l'equip de Govern era aconseguir doblar el parc d'habitatge, a part de fer 
altres polítiques colaterals que es podien fer a la Casa Feliu. 

La regidora no va taxar ni va fer el compte de la lletera. Hi va haver uns tècnics que 
van fer una taxació amb molt de rigor. Va treballar moltíssima gent d'Habitatge, 
tècnics municipals. Va ser una idea inicialment de la Comissió d'habitatge. Quan els 
grups s’oposaven, mai van dir que el motiu era perquè es quedaria deserta. Deien 
que la senyora Via no volia la venda, quan els serveis jurídics van interpretar que es 
podia vendre i destinar el producte de la venda a habitatge social. Cal un respecte per 
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molta gent que hi ha treballat i per a la regidora mateixa. L'equip de Govern no és 
classista. Li sap greu el temps esmerçat. L'objectiu era viable i racional. Era una bona 
idea, no ha estat el moment. 

A la Sra. Romagosa puntualitza que no sap d'on treuen que aquesta era una decisió 
classista. L'objectiu principal del Pla d'habitatge és incrementar el parc d'habitatge i 
havia 11 habitatges i volien comprar-me 36 i tot això d'acord amb els informes 
tècnics que hi havia.

L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que entén la indignació de la senyora Sánchez. 
Quan es va lliurar la Casa Feliu, eren dues cases. Per la seva rehabilitació es van fer 
servir plans d'ocupació, que serveixen per la formació de persones. Hi han degut 
passar unes 70 persones. Hi va haver un moment en què es pensa que amb la venda 
dels habitatges s’obtindria finançament per obtenir el doble d'habitatges. El problema 
és que la situació econòmica va canviar. En cap de les crítiques ningú va insinuar de 
que no hi hauria compradors. Les crítiques eren per altres raons. La manca de 
compradors a sorprès a tothom.

ALCALDIA - MOCIONS

7. Exp. núm. 57/2022/1029 Moció que presenta el grup municipal de Vilafranca en 
Comú per afavorir la participació a les Eleccions Municipals del 2023.

Moció que presenta el grup municipal de VeC i finalment també encapçalada pel grup 
municipal de la CUP per afavorir la participació a les eleccions municipals del 2023

Exposició de motius

A les pròximes eleccions municipals de 28 de maig de 2023, Vilafranca del Penedès 
tindrà un cens electoral aproximat d’entre 27.000 i 28.000 persones d’un total de 
40.328 habitants segons dades del Padró municipal d’habitants a 1 de gener de 2022. 
El cens electoral es podrà veure augmentat si tots els veïns i veïnes estrangeres amb 
dret a vot fan les passes oportunes per inscriure's-hi (majors d'edat amb nacionalitat 
de la Unió Europea o d'un país amb acords de reciprocitat amb l'estat espanyol).

Actualment i segons dades del mateix Padró municipal, Vilafranca te 5.605 veïns i 
veïnes empadronades de nacionalitat estrangera (s’entén per consideració població 
estrangera qualsevol habitant que no tingui nacionalitat espanyola i que provingui 
tant de països de la Unió Europea com de fora de la UE).  

En tots els casos les persones estrangeres que puguin i vulguin exercir el seu Dret a 
Sufragi a les properes eleccions municipals de maig de 2023 han de sol·licitar 
prèviament la seva inscripció al cens electoral.

L’Oficina del Cens Electoral (OCE) va enviar a finals d’octubre de 2022 una 
comunicació a aquells ciutadans i ciutadanes de la Unió Europea residents a Espanya 
que no haguessin realitzat mai la declaració formal de manifestació de vot en 
eleccions municipals.
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Rebut l’escrit podran manifestar la seva voluntat de votar a les eleccions municipals 
per internet (sistema cl@ve o clau de tramitació telemàtica facilitada per l’INE) o per 
correu postal enviant la resposta a la carta directament a la Delegació Provincial de 
l’OCE, sense necessitat de pagar franqueig.

També es podran presentar en l’Ajuntament on resideixin, aportant l’imprès de 
declaració formal proporcionat per la Delegació Provincial de l’OCE i el document que 
acrediti la seva identitat (targeta d’estranger on consti el NIE, document d’identitat o 
passaport del país d’origen).

El termini de presentació finalitzarà el 30 de gener de 2023.

Alhora també tenen dret a sufragi actiu els nacionals de països amb acord de 
reciprocitat de vot per les eleccions municipals. Les condicions per la inscripció són les 
següents:

⎯ Ser major d’edat i no estar privat del dret de sufragi actiu.
⎯ Estar inscrit al padró municipal d’habitants.
⎯ Estar en possessió de l’autorització de residència a Espanya.
⎯ Haver residit legalment a Espanya el temps exigit en el corresponent acord. 

Aquest requisit es justificarà aportant un certificat de residència expedit per la 
Comissaria de Policia.

A finals d’any l’OCE remetrà una comunicació als estrangers i estrangeres residents a 
Espanya amb nacionalitat de països amb un acord de reciprocitat de vot, que 
reuneixin les condicions establertes en el punt anterior. Aquesta comunicació inclou 
una clau de tramitació telemàtica que fa possible realitzar la sol·licitud 
telemàticament, o bé ho podran fer per correu postal enviant resposta a la Delegació 
Provincial de l’OCE, sense necessitat de pagar franqueig.

També podran presentar la sol·licitud a l’Ajuntament on resideixin identificant-se amb 
la seva targeta d’identitat d’estranger i aportant el certificat de residència expedit per 
l’Oficina d’Estrangeria  o Comissaria de Policia de la província que correspongui.
El termini de presentació de sol·licituds és des de l’1 de desembre de 2022 al 15 de 
gener de 2023.

Malauradament, els drets de ciutadania depenen encara fonamentalment de l’obtenció 
de la nacionalitat i, en el millor dels casos, de convenis de reciprocitat signats pels 
governs de torn.

La participació política i la representació de les persones migrades són fonamentals 
per a la transformació social de la vila. El dret de vot de les persones estrangeres ha 
de ser una eina de diàleg que ha d’acompanyar un procés d’inclusió a la societat, 
alhora que ha de ser un instrument d’empoderament contra el racisme i l’exclusió.
Per tots aquests motius, el Grup Municipal de Vilafranca en Comú proposa al Ple 
l’adopció dels següents  Acords:

Primer.- (sense contingut)

Segon.- Afegir al web municipal tota la informació referent al dret a vot de les 
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persones estrangeres, així com fer una campanya informativa als mitjans de 
comunicació locals.

Tercer.- Manifestar la posició favorable de l’Ajuntament de Vilafranca del Penedès a la 
incorporació d’ofici al cens electoral de totes les persones estrangeres comunitàries i 
no comunitàries que tinguin dret de vot a les eleccions municipals.

Quart.- Manifestar la posició favorable de l’Ajuntament de Vilafranca del Penedès a 
l’efectiu atorgament del Dret de Sufragi en les eleccions municipals a les persones 
estrangeres residents al municipi.

Cinquè.- Instar les Corts Generals i al Govern de l’Estat que adoptin les iniciatives 
legislatives i executives necessàries per a què les persones estrangeres residents 
gaudeixin del Dret de Sufragi a les properes eleccions municipals sense excepcions.

Sisè.- Instar el Parlament Europeu, en la línia de les seves resolucions i 
recomanacions, que legisli a favor del Dret de Vot dels ciutadans i ciutadanes de fora 
de la Unió Europea a les eleccions municipals. 

El text de la moció recollida en aquesta acta reflecteix el resultat de la votació, 
havent-se omès els apartats que no van resultar aprovats en la seva votació en el Ple.

VOTACIÓ

La moció es sotmet a aprovació en dos parts, la primera, es vota sobre elpunt primer 
de la part dispositiva, la segona, la resta de punts de la part dispositiva , amb el 
següent resultat:

Punt primer: És refusat per 9 vots favorables ( 5 ERC, 2 CUP, 1 VeC, 1 C’s) i 12 vots 
en contra (7 JxV, 5 PSC).

Resta de punts: Aprovació per unanimitat (21/21)

INTERVENCIONS

La Sra. Montse Romagosa (VeC) manifesta que Presenten aquesta moció donada la 
proximitat de les eleccions municipals de 2023 i en aquella data, 3.407 veïns i veïnes 
de Vilafranca del Penedès no podran votar malgrat, ser veïns i veïnes de la nostra 
vila, treballar i pagar impostos com tots nosaltres.

Són veïns i veïnes de procedències diverses, alguns amb molts anys de residència al 
nostre país i que, pel fet de no haver adquirit la nacionalitat espanyola, un tràmit que 
un cop iniciat pot trigar anys a resoldre’s, no tenen un dret tan bàsic com votar en les 
eleccions municipals del seu municipi.

1.449 veïns i veïnes sí que podran votar -o podrien votar- perquè la seva procedència 
és algun país de la UE o algun país amb acord de reciprocitat. Però no ho tindran tan 
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fàcil com tots els que estem avui aquí en aquest Saló de Plens, perquè per exercir 
aquest dret a vot prèviament ho hauran de sol·licitar, mitjançant uns tràmits concrets 
i dins d’unes dates concretes que finalitzen el 30 de gener de 2023. D’aquí un mes i 
mig.

És veritat que es tracta d’un tràmit burocràtic que no ha de ser complicat però, en 
qualsevol cas no es una acció que fomenti la participació i que la faciliti. És per això 
que presenten aquesta moció, perquè es una situació que els sembla injusta i el que 
demanen en aquesta moció és d’una banda, fer tot el possible per fomentar la 
participació d’aquells veïns i veïnes que sí que tenen dret a vot però que han de 
realitzar uns tràmits per a poder-lo exercir, i d’altra banda la intenció és que des 
d’aquest ajuntament reclamem -en el benentès que no es una competència 
municipal- diguem alguna cosa al respecte, reclamem que aquesta normativa estatal 
canviï i que faci que  tots els veïns i veïnes amb residència estable al nostre país 
puguin votar en els seus respectius municipis.

El que demana aquesta moció, en definitiva, és que es faciliti i es fomenti la 
participació ciutadana.

El Sr. Eladio García (C’s) anuncia el vot favorable. Manifesta que és lògic que la gent 
que hi té dret pugui votar. Això s'ha de fer abans del 30 de gener. És important 
formar al personal de l'Ajuntament per donar les instruccions correctament.

El Sr. Txus Magallon (CUP) demanen encapçalar la moció. Per tal de votar, han de 
passar pel padró. La carta de drets europeus remarcar l'obligació de la informació dels 
drets que tenen els ciutadans. 

Això és limita a ciutadans que tenen conveni de reciprocitat. El 12% dels ciutadans de 
Vilafranca són magrebins que no poden votar.

 El Sr. Francisco Romero  (PSC) manifesta que la gent que està en aquesta situació ha 
rebut una notificació al seu domicili. El primer punt, veuen complicada l'operativa des 
de l'ajuntament. 

Les comunicacions fetes a les persones duen els passos que han de seguir.

La Sra. Maria Sardà (ERC) manifesta que l'ajuntament hauria de garantir els drets a 
tota la ciutadania. Els ciutadans de la Unió Europea tenen fins al 30 de gener. Els 
ciutadans de països amb conveni fins al 15 de gener.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que els ciutadans que tenen aquest dret ja han 
rebut aquesta comunicació i hi ha difusió pels mitjans de comunicació. Si ens obliguen 
a fer això que disposa el punt primer, han de votar en contra. La resta de punts sí 
que els comparteixen. 

La moció potser hauria demanar que es facin acords de reciprocitat amb altres països. 
Caldria avançar en aquest tema.

L’alcalde Pere Regull (JxV) demana a la senyora Romagosa si vol votar per punts o 
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conjuntament

 La Sra. Montse Romagosa (VeC) manifesta que mantindrà la moció tal com està el 
primer punt és en el que l'Ajuntament pot incidir més. Les persones a informar són 
1400

L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que operativament a l'ajuntament li és 
inassumible. Insisteix a que reconsideri la possibilitat de votar per punts.

La Sra. Montse Romagosa (VeC) rectifica i demana que sigui votada la moció per 
punts. 

8. PRECS I PREGUNTES

El Sr. Eladio García (C’s) demana que als Serveis Jurídics de l’ajuntament hi ha un 
cap, un responsable de procediment sancionador, un adjunt o adjunta a la direcció, 
un tècnic, tres administratius o administratives i un auxiliar administratiu, total vuit 
persones, i encara està esperant l’informe jurídic sobre el rètol que hi ha a la plaça de 
la vila i que ha demanat fa quatre o cinc mesos.

L’alcalde Pere Regull (JxV) respon que vostè ho ha demanat i no se li han contestat. 
Ho revisaran i faran arribar l’informe. 

La Sra. Montse Romagosa (VeC) manifesta que té dues preguntes. Una és referent al 
vial de les Clotes en direcció a la carretera de Sant Martí, banda dreta. Ens han 
preguntat si és exclusiu per ciclistes o bé  compartit amb vianants perquè la 
senyalització no està massa clara i realment això genera conflictes entre qui transita 
per aquest vial tant sigui d’una manera com d’una altra.

L’alcalde Pere Regull (JxV) pregunta, quan es refereix al vial de les Clotes es refereix, 
al carril bici del carril de Sant Pau? O al vial de les clotes? No sabia que hi havia hagut 
conflicte en la zona del vial de les Clotes. En l’altre sí que en sé d’algun, conflicte de 
baixa intensitat i aquell és compartit. A partir de que enganxes la carretera de 
Guardiola, diguem, el carril bici nou, aquell és compartit i hi ha uns cartells 
encarregats per evitar conflictes, és per bicicleta de passeig, no ciclista de carretera, 
no ciclista que va a córrer. Bicicleta de passeig i vianant. A partir de la sortida de 
Vilafranca i la resta és, jo entenc, com una vorera de Vilafranca, el Vial de Les Clotes 
no és un carril bici enlloc ho diu, és de vianants.

La Sra. Montse Romagosa (VeC) manifesta que el dubte concretament és entre la 
rotonda de dalt del Tanatori, de dalt del cementiri i de baix a la Feca. I precisament 
les persones que m’han fet arribar aquest dubte i que tenen clara la seva postura son 
persones que van en bicicleta precisament, per tant, i que es creuen amb el dret i per 
tant penso que potser caldria reforçar la senyalització més que res perquè no ens 
hem de barallar per on passem 

L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que diria que és una vorera, no és un carril bici
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La Sra. Montse Romagosa (VeC) formula una segona pregunta referent al carrer Sant 
Pau, si en el Pla de millora de la via publica hi entra el carrer Sant Pau i concretament 
si entra millorar les voreres perquè especialment en el tram del mig, entre el carrer 
Escorxador i el carrer Torrelles, les voreres són molt estretes i estan en bastant males 
condicions. Són voreres velles i relliscoses i això genera inseguretat a les veïnes que 
hi transiten.

L’alcalde Pere Regull (JxV) respon que està en la llista de les properes, però no li puc 
dir ara quan, ell ja no ho veurà com alcalde.

El Sr. Txus Magallón (CUP) formula tres preguntes. Algunes persones del Comitè 
d’empresa de l’Hospital se’ls han adreçat i han manifestat la seva preocupació de 
l’orientació que està agafant la gestió de l’hospital i en concret, parlen de la deriva de 
transformació a sucursal de l’hospital residencial dels Camils com referent, ens han 
manifestat la preocupació perquè tota la cúpula de la directiva està en mans de gent 
que provenia del Garraf i ens han adreçat la següent pregunta: “Quin és el paper del 
Penedès dins del consorci i quina és, o com es pensa defensar el model que tenia el 
nostre hospital davant del model jerarquitzat i obsolet que s’està intentant 
implementar i que va bàsicament en detriment dels usuaris?

L’alcalde Pere Regull (JxV) li contesta tenint clar, no és un servei de competència de 
l’Ajuntament, per tant no tenim autoritat sobre aquest servei. L’alcalde personalment, 
els ha ajudat sempre que ha pogut. Va intentar fer unes gestions intentant acostar 
posicions entre la visió que tenia el comitè i la gerència o la direcció. El que nosaltres 
podem és exigir com Ajuntament que les persones de Vilafranca tinguin l’atenció 
correcta, que no perdem en quan a qualitat de servei. El que passa és que tot això 
xoca amb la capacitat d’autoorganització que té aquesta entitat i que no és 
competència nostra. Per tant, podem incidir però no més enllà del que acabo de dir.

El Sr. Txus Magallón (CUP) aclareix que precisament aquesta preocupació per al 
servei i atenció als nostres conciutadans  és el que els ha motivat, i preocupa a ells i 
preocupa a al grup municipal de la CUP.

L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que coincideix plenament fins al punt de que en 
el seu moment ell mateix es va oferir i vam tenir reunions de dues i tres hores aquí a 
l’Ajuntament, cosa que no ens tocava, i vam fer seure a la taula direcció de l’hospital i 
comitè d’empresa i van posar sobre la taula una sèrie de temes i de punts que creu 
que algunes coses van sortir millor, perquè faltava un element de comunicació en tot 
el que és el comitè i el personal de l’hospital. 

Ho podem tornar a fer, però sempre podem acabar xocant amb la capacitat 
d’autoorganització que té un organisme que no som nosaltres.

El Sr. Txus Magallón (CUP) manifesta que la següent pregunta l’adreça al Sr. Romero. 
El passat Ple vam fer una pregunta sobre l’estat d’un expedient disciplinari urbanístic, 
volen saber com està el tema, si hem avançat, com es troba aquesta situació. 
Esperaren la resposta.

I per últim pregunta que va adreçada a la responsable d’habitatge. Som conscient 
que per desenvolupar bones polítiques d’habitatge és necessari disposar d’uns 
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recursos humans adients i efectius, sabent que en el 2020 es va quedar una plaça 
buida de personal tècnic que encara no s’ha cobert, quina perspectiva tenen per 
cobrir-la? I quan tenen previst cobrir-la i com està aquesta situació.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que revisaran des de Recursos humans però no li 
consta, però li responem per escrit.

El Sr. Txus Magallón (CUP)  pregunta que al 2020 va quedar buida una plaça de 
tècnic de l’oficina local d’habitatge. Demana saber quan es pensa cobrir

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que no tenim cap plaça per cobrir a Habitatge. 
Llavors l’argumentació cau.

El Sr. Txus Magallón (CUP) manifesta que la pregunta anava adreçada a la 
responsable d’habitatge.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que la pregunta és de recursos humans. Estic segur 
que la Regidora està disposada a cobrir totes les places. No hi ha cap.

El Sr. Noel Viñas (CUP) com a prec demanen que es compleixin els pactes d’horari del 
Ple de començar a les sis de la tarda i en el cas de que s’hagi de canviar ens expliquin 
els motius i ens informin prèviament d’aquest canvis perquè ens hem trobat amb 
aquest Ple que no ens van explicar el motius i ens vam assabentar a través de l’ordre 
del dia, agrairíem que se’ns expliqués prèviament aquests tipus de canvis.

L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que l’acord era de les vuit del vespre i vam dir 
que provisionalment provarem a les sis de la tarda a veure com va. I a partir d’aquí si 
per dues accions, s’ha hagut de canviar a les vuit doncs es fa així. El que s’havia 
acordat en la Junta de Portaveus és que les intervencions de vostès en els plens 
serien de quatre minuts i avui han sigut de vuit minuts. Per tant compte, que si anem 
a mirar els acords de la Junta de Portaveus, els farem complir tots.

El Sr. Noel Viñas (CUP) segueixen amb la petició de que es compleixin i que comencin 
a les sis de la tarda. 

Per altra banda un seguit de preguntes sobre el Vinseum. Bé segons la reunió 
extraordinària del Patronat de la Fundació Vinseum es va confirmar que tot el procés 
de la licitació de l’audiovisual del Vinseum va comptar amb l’assessorament dels 
Serveis Jurídics de l’ajuntament. Això es així?

L’alcalde Pere Regull (JxV) respon que el dia que es va fer el Consell del museu, 
després del Ple, ens van explicar que entre altres es van consultar els serveis tècnics 
de l’Ajuntament. 

El Sr. Noel Viñas (CUP) pregunta per l’assessorament jurídic. Bé llavors a nivell polític 
qui controla aquests processos d’adjudicació per part del Govern?

L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que nivell polític, és una entitat independent. 
Seria interessant que la seva representant al museu ho entengués i que arribés a 
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l’hora al museu quan, era la persona que havia fet la pregunta i va arribar tard. Li van 
haver de tornar a explicar per deferència de la presidència.

El Sr. Noel Viñas (CUP) demana si els poden assegurar que aquests errors que s’han 
comés de defecte de forma no tornaran a passar

L’alcalde Pere Regull (JxV) respon que no, perquè no hi ha ningú que sigui infal·lible.

El Sr. Noel Viñas (CUP) demana, llavors quina és la situació actual de la licitació del 
lot B dels audiovisuals del Vinseum? 

L’alcalde Pere Regull (JxV) respon que no ho sap. Pregunti-ho al museu. Ja ho 
preguntarem a veure com està.

El Sr. Noel Viñas (CUP) agraeix les respostes.

La Sra. Maria Sardà (ERC) manifesta que els han fet arribar unes qüestions i voldríem 
fer un prec. Que quan es procedeixi a la neteja de la Pl de la Constitució amb aigua, 
es tingui cura perquè l’aigua no entri a les botigues, perquè els han comentat que 
quan passen la brigada i fan la neteja hi ha moltes de les botigues que els hi entra, 
sobretot les que no tenen barreres arquitectòniques.

L’alcalde Pere Regull (JxV) a la Plaça de la Constitució no els ho havien dit fins ara. 
Això passava a la Plaça de la Vila, hi havia hagut queixes fa temps i ara no n’hi ha; 
suposa que es va arreglar i ara ho han de mirar allà.

El Sr. Salvador Campamà (ERC) manifesta que fa més o menys un any i mig, que el 
seu grup va demanar per quins motius s’havia vetat una exposició de l’artista 
vilafranquí Eloi Biosca en un espai municipal i es vam reunir amb el regidor de cultura 
l’estiu de l’any passat per tal de tractar aquests qüestió i la resposta que se’ls va 
donar en aquell moment va ser que l’exposició resultava escandalosa. El cas, i ara 
vindrà el prec, és que aquest escultor vilafranquí, que ha estat censurat a la nostra 
ciutat, aquest any ha exposat a Londres i ara recentment al novembre ha tingut una 
exposició a Berlín, a ciutats que s’afegeixen a un llarg currículum internacional que 
l’Eloi Biosca ja té. El prec és que revisin decisions com les que van prendre fa un any i 
mig i mirin d’aplicar una mirada més oberta a l’hora d’impulsar els creadors locals i 
que en la seva selecció no es basi en criteris tant subjectius com a major o menor 
moralitat d’una obra d’art. El prec és doncs una mirada cultural una miqueta més 
àmplia i no tant estreta com van demostrar en el cas d’aquest creador.

L’alcalde Pere Regull (JxV) demana on anava a exposar. No recordo

El Sr. Salvador Campamà (ERC)  Creu que no va concretar l’espai, es a dir va 
demanar qualsevol equipament municipal.

La Sra. Gemma Urgell (ERC) manifesta que fa uns dies amb el regidor Medialdea van 
estar parlant sobre la situació en la qual es troba l’entitat de lleure La Canadenca que 
fa tres anys que esperen el conveni. Des de Joventut els hi van dir que des de la 
pandèmia posarien fil a l’agulla però ja fa deu mesos que esperen resposta per al 
conveni. A més el pressupost del 2023 és menor a la resta d’entitats de lleure, i això 
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va en detriment de la important tasca que porten a terme. Se’ls fa difícil entendre 
com no es dona suport i acompanyament a una entitat formada per joves que de 
forma voluntària treballen amb la infància, traslladant valors que són importants i a 
més a més quan se’ls premia darrerament amb el premi Estímul d’educació en lleure 
que dona el Consell Nacional de Joventut de Catalunya, o fa només unes setmanes el 
premi a nivell local el premi Mònica Hill. Vostè es va comprometre que dilluns ens 
donaria resposta sobre si s’havia pogut avançar, com que no se’ls ha dit res, volen 
saber si ha pogut avançar al respecte i si aquesta entitat pot estar tranquil·la i podrà 
tenir l’aportació que li pertoca i el conveni signat.

El Sr. Miquel Medialdea (PSC) respon que com li va comentar quan es vam veure, el 
dilluns s’havia de reunir amb ells.  Avui el company de la CUP m’ha formulat la 
mateixa pregunta. Li he explicat que ahir es va veure amb ells, que els va dir que ara, 
a partir del gener, se’ls hi faria l’ampliació pressupostària. A nivell tècnic esperen a 
que s’hagi aprovat el pressupost i llavors veurem tècnicament com ho hem de fer. 
Això els hi va traslladar a La Canadenca quan es van veure dilluns. 

També els va mostrar la seva sorpresa perquè diguéssim que fa tres anys que no els 
donem suport, quan estan en un local municipal, quan ell personalment els va 
acompanyar a mirar diferents locals fins que van trobar el local on estan ara. Al 
principi els vam ubicar provisionalment a l’Escola Mas i Parera perquè no tenien cap 
local, perquè buscaven en una zona molt concreta de Vilafranca per desenvolupar la 
tasca. 

Els vam dir que si trobaven un local privat, miraríem de quina forma els podríem 
donar suport. Al final ells tampoc van trobar cap local i llavors es va arribar a un 
acord amb la Regidoria d’ensenyament per ocupar provisionalment l’escola Mas i 
Parera per desenvolupar la seva tasca. Posteriorment van demanar un local de 
magatzem, es van visitar diferents locals i al final en va haver un que els va agradar i 
que els l’hem cedit des de l’ajuntament i se’ls va ajudar a arreglar al principi perquè 
fos el seu local i és el que utilitzin habitualment. Per tant hem fet un acompanyament 
des del principi. Aquest any ja tenim ja tenim pressupost. De cara l’any vinent, va 
rebre un e-mail a finals de novembre,  on m’explicaven que havien vist que per al 
pressupost del 2023 mantenien el mateix pressupost i volien arribar al mateix 
pressupost que els altres. El mateix dia ho va enviar a nivell tècnic perquè ho 
revisessin doncs a veure si es podia igualar amb els altres i llavors com que amb el 
responsable de joventut havia que despatxar diferents temes, aprofitarien per 
despatxar aquest tema. 

El que es va estar fent durant aquest mes és recordar-los que havien de justificar la 
subvenció perquè sinó tampoc tindrien diners per aquest any, perquè no l’havien 
justificat encara. I tema de l’any vinent els hi van dir que ja mirarien de fer una 
modificació pressupostària.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) manifesta que saben que el passat dimecres dia 14 es 
va avisar a la Policia Local ja que en un establiment de la Rb de la Girada cantonada 
amb Josep Irla, es feia un partit de futbol del Mundial, i hi havia una pantalla mirant a 
l’exterior i hi havia públic mirant el partit. Enten que això va en contra de les 
ordenances municipals. Demanen saber quines accions va fer la policia i en tot cas 
quines sancions ha rebut aquest establiment.
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El Sr. Joan Manel Montfort (JxV) respon que hi va anar la policia va instar un 
expedient sancionador, desconeix quin és l’import. La quantia, és la proposta de 
resolució de l’instructor qui determina la quantia en base a l’ordenança que tenim de 
convivència i ciutadania. Però sí,  es va actuar i es va denuncia i evidentment amb la 
idea de que no continuï. Allà ja hem tingut problemes aquest estiu i per tant estem 
especialment a sobre d’aquest tipus de conductes i mirem d’evitar-les tot el que 
podem.

El Sr. Pere Sàbat (ERC) reprèn la pregunta que feia a l’inici del Ple en relació a la 
noticia, que s’han trobat aquest migdia sobre la taula, en el qual es feia esment d’un 
judici que s’estava duent a terme a Madrid i en aquest sentit creuen que com a 
representants de la ciutadania i ja que hi ha una persona que està en un òrgan 
representant l’Ajuntament, volen saber què ha passat i quina és la situació, quina és 
la situació processal que en aquest sentit el Sr. Aureli Ruiz està i quins son els 
possibles delictes dels quals se l’acusen. Simplement volem saber la informació ja que 
no se’ls ha explicat. Creu que això hagués estat bé fer una Junta de portaveus i 
explicar-ho en ares de la màxima transparència possible i que creuen que com a 
representants de la ciutadania tenen el dret a poder-ho saber. I haver-ho de saber 
per els mitjans de comunicació no és la millor manera possible d’afrontar aquests 
temes.

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que quan abans ha fet la pregunta ha notat, perquè 
és conscient de que vostès ho saben això, perquè ho han explicat molt a tothom que 
ens ho a preguntat, no és una cosa d’ara. Es nota que hi ha una intencionalitat en la 
pregunta, de buscar segurament algun conflicte quan no hi és. 

És un tema que això s’origina al 2016 i afecta al període de 2016-2019 de la 
Mancomunitat, però ja s’origina llavors al 2016, amb un atac, que en tot cas afecta a 
l’ajuntament de Canyelles, i no vol entrar. Hi havia un regidor d’Esquerra Republicana 
que tenia un odi manifest a l’alcaldessa de Canyelles, tothom ho sap a Canyelles, i va 
voler fer tot el mal possible a l’alcaldessa de Canyelles. Com que l’alcaldessa de 
Canyelles era la presidenta de la Mancomunitat, això va derivar-se també cap a la 
Mancomunitat. 

Això va anar a l’oficina Antifrau, l’oficina Antifrau va fer una investigació va intuir una 
sèrie de coses i posteriorment es van determinar que podia haver-hi algun tipus de 
responsabilitat per part de la Mancomunitat de no haver fet les coses bé. En aquell 
sentit jo era el Vice-president de la Mancomunitat, en aquella època, el Vice-president 
podíem dir executiu, perquè en aquell moment l’alcaldessa li va delegar moltes de les 
funcions de la gestió de la pròpia Mancomunitat, precisament entre elles Hisenda, tot 
el tema de gestió interna, de recursos interns, de serveis centrals, una mica similar a 
les atribucions que tinc aquí a l’ajuntament. La delegació de l’alcaldessa va ser en 
aquest sentit, en ares de, a part de repartir la feina, també en ares de transparència 
general i a més perquè veníem d’un episodi podíem dir bastant obscur, perquè 
s’entengui, perquè la Mancomunitat realment estava feta un desgavell. Quan vam 
entrar nosaltres al 2015 allò era un desgavell bastant important. Es va considerar que 
ja que hi havia d’haver una presencia més continuada, l’alcaldessa, la presidenta de 
la Mancomunitat havia de cobrar un sou, com ja tenia l’anterior president. Tampoc 
estem parlant d’una cosa estranya. Un sou de 800€ al mes. Per uns motius 
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d’aquestes demandes que hi va haver, hi va haver doncs una rectificació perquè 
realment no s’estaven fent les coses d’una manera correcta. De l’oficina que hi va 
actuar i es veritat es va tirar enrere i aquesta persona va tornar els diners i va passar 
a cobrar per assistències, lo mateix que molts regidors dels que esteu aquí. Aquestes 
assistències eren a òrgans col·legiats, és més endavant que tot això va anar derivant, 
entenem instigat segurament per algunes persones que se seguís investigant, que se 
seguís investigant i es va posar en dubte si aquestes assistències s’estaven cobrant 
de manera correcte. L’oficina Antifrau considerà que no i ho deriva al Tribunal de 
Cuentas. És una acció directa, això ho fan així. 

El Tribunal de Cuentas ho està investigant. Que passa? Que els principals 
responsables de la Mancomunitat a nivell tècnic, son el Secretari i l’Interventor, una 
mica com aquí, i a nivell polític, jo mateix, i l’alcaldessa en aquest cas de Canyelles, 
doncs som els representants.

Quan es deriva una responsabilitat contra un ens es va contra els representants que 
tenen les competències o que tenen els poders. En aquest sentit s’està investigant. 

Vostè diu que avui s’ha fet un judici. A mi ningú m’ha dit que hi vagi, jo no hi he anat. 
No ha sigut per això que el Ple començava més tard. En tot cas, si hi ha alguna cosa 
contra mi o volen que jo declari, disposat a fer-ho en tots els aspectes. Aquest tema 
s’ha explicat davant dels 35 alcaldes o representants de la mancomunitat, que eren 
de tots els colors, perquè ja sabeu que allà hi ha pràcticament de tots els partits. No 
hi ha alguns perquè no teniu alcaldes, però la gran majoria si, dels partits més 
importants. I tots ens han donat suport. Tant els del Partit Socialista, Junts, Esquerra 
Republicana, ens han donat suport en tot aquest atac que s’està derivant perquè, 
quan tu veus en un titular: Tribunal de Cuentas i a sota intencionadament, amb 
aquest titular que vostè diu del diari, parla de Junts, intencionadament. No parla de 
Mancomunitat, parla de Junts. Doncs ja es veu, o sigui tothom ho té claríssim, els 
atacs des de Madrid seran brutals.

Jo, el que demanaria és que, si us plau, ens poséssim alineats. Ni vaig cobrar res, ni 
vaig participar de cap conxorxa estranya, jo l’únic que era el responsable de dirigir els 
serveis centrals de la Mancomunitat, políticament lògicament, perquè hi havia els 
tècnics que són els que han anat a declarar. Tothom ho veu claríssim que aquí no hi 
ha res, tot s’ha fet correctament. En tot cas, possiblement hi hagi un procediment 
administratiu incorrecte, és veritat. Com he dit abans, la Mancomunitat estava tot 
malament abans. Des de que vam arribar nosaltres, això ho vam arreglar força, però 
possiblement hi hagi alguna deficiència en la gestió administrativa. En tot cas, em 
consta que avui han anat a declarar el Secretari i l’Interventor, ells ho han explicat, 
espero. Evidentment hi ha anat advocats per intentar defensar la Mancomunitat, 
espero que això al final derivi en una sentència desfavorable. 

Quan hi ha Tribunal de Cuentas pel mig pot passar de tot. Sobre tot, quan parlem de 
Catalunya i Junts, doncs és possible que aquí hi hagi alguna cosa. En tot cas serà una 
sanció que assumirà qui sigui. Jo, com a representant assumiré tot el que calgui. Ara 
ja no ho sóc, no estic en aquest àmbit, estic de Vice-president, però en un altre àmbit 
en aquest executiu i per tant espero que no sigui res. 
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El que si demano, perquè allà a la Mancomunitat anem tots a la una, doncs penso que 
estaria bé que tots anéssim a la una en aquest sentit. Espero que ningú utilitzi això 
com una arma electoral, o electoralista, perquè penso que no hi és. en tot cas, 
disposats a donar totes les explicacions, com he fet fins ara a moltíssima gent i a 
mitjans de comunicació. Val a dir que molts mitjans de comunicació, els darrers 
mesos, m’ho han estat comentant. Ho hem estat parlant, tots hem vist que és una 
situació evident que no hi ha res,  però com he dit abans, al final els Tribunals poden 
dir qualsevol cosa, vist lo que està passant últimament amb el tema judicial.

En tot cas disposats a parlar-ne, no sé si en Junta de Portaveus o personalment 
perquè alguns ja ho he comentat. Potser amb vostè directament no ho he fet, té raó, 
no em sona. En tot cas demana disculpes si no ho havia fet abans, però en tot cas 
disposat a parlar-ne i explicar-li qualsevol detall, qualsevol data; tot l’expedient si el 
vol, està a la disposició de tots els membres de la Mancomunitat. Vostès mateixos 
també ho poden consultar i veuran d’alguna manera les manifestacions que si fan. 

Però sobretot primer confiïn, perquè hi havia molta feina tècnica al darrere i va haver, 
penseu que en el meu cas, jo firmava un Decret amb una signatura d’un interventor 
que deia “conforme sin reparos” i jo que havia de fer, no ho havia de signar?, vull dir 
si estava tot correcte, el que passa que jo crec que va contra mi per molts motius, 
primer perquè era el responsable en aquell moment i segon perquè estic al partit que 
estic. Això no passarà en altres partits, estic bastant convençut. Perquè aquestes 
coses com hem comprovat hi ha molts ajuntaments, mancomunitats, consells 
comarcals que funcionen de la mateixa manera i curiosament tot i haver una 
denúncia inicial, però que no entraré amb qui te la responsabilitat concreta perquè 
segur que no és d’aquella regidora ni de totes les persones que han anat intervenint 
després han vist un forat on agafar-se. Aquest seria una mica el meu plantejament. 
Però ja dic disposat a donar-li tota la informació que calgui.

L’alcalde Pere Regull (JxV) finalment, dona el Ple per acabat i desitja un Bon Nadal a 
tothom i Bones Festes i bona entrada d’any.

Seguidament l'alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta 
acta.

El secretari,                                                   Vist i plau
       l'alcalde,
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El secretari,

Vist-i-plau l'Alcalde,
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